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تأکید رئیسی بر تداوم اقدامات وزارت راه؛

ساماندهی وضعیت 
مسکن تداوم یابد

نارضایتی مردم از اصناف 
کمتر از یک درصد است
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سرمقاله

فرار مالیاتی گسترده 
در کشور

در کشــور فــرار مالیاتی 
گســترده ای وجود دارد و 
میزان مالیــات دریافتی به 
نسبت تولید ناخالص داخلی 
اندک است. شواهد حکایت از این دارد که در حال 
حاضر میزان مالیات دریافتی کمتر از برآوردها است. 
برخی از نهادها و ارگان ها دارای شرکت های کوچک 
و متوســطی بوده که مالیاتی بــرای آن پرداخت 
نمی شود و به عبارت معافیت مالیاتی عجیبی دارند، 
این درحالی بوده که واحدهای تولیدی مشابه باید 
مالیات خود را پرداخت نمایند، در نتیجه شــاهد 
رقابت نابرابر در بازار هستیم. اگر نظام مالیاتی ما 

بتواند پولشویی را...

  مسعود دانشمند، اقتصاددان
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تسهیل اشتغال 
دانش آموختگان 

در شرکت های دانش بنیان

برق بیش از 90 درصد واحدهای صنعتی در حال تامین است

رشد  تولید  صنایع کوچک
صفحه3

صفحه4

معافیت  مالیاتی  کسب و کارهای 
فعال  در  سکوهای  داخلی

وزیر   ارتباطات   خبر  داد:

رییس صندوق نوآوری و شکوفایی از هموار شدن 
زمینه های اشــتغال دانش آموختگان رشته های 
مدیریت فناوری و نوآوری در شرکت های دانش بنیان 
خبر داد. به گزارش صندوق نوآوری و شــکوفایی، 
دکتر محمدصادق خیاطیان در نشست با اعضای 
هیئت  مدیره انجمن مدیریت فناوری و نوآوری ایران 
اظهار کرد: صندوق نوآوری بر اساس وظیفه قانونی 
خود موظف به حمایت مســتقیم از شــرکت های 
دانش بنیان است اما در سال های گذشته با گسترش 
زیست بوم نوآوری کشور و توســعه استارت آپ ها، 
شــرکت های خلاق و هســته های فناور، صندوق 
نیز ســعی کرد حمایت های خود را به سایر اجزای 
زیست بوم برساند و امروز بیش از ۷۵ نوع خدمت را 
به این زیست بوم ارائه می دهیم. خیاطیان در بخش 
دیگری از سخنان خود با تاکید بر تقویت زمینه های 
همکاری های مشــترک میان صنــدوق نوآوری و 
شکوفایی و انجمن مدیریت فناوری و نوآوری ایران 
در راستای توسعه اقتصاد دانش بنیان گفت: انجمن 
مدیریت فناوری و نوآوری از ظرفیت مناسبی برای 
اعتباربخشی و توانمندسازی کارگزاران زیست بوم 
فناوری و نوآوری کشور برخوردار است و ما نیز قصد 
داریم از این ظرفیت به نفع توسعه اقتصاد دانش بنیان 
بهره ببریم. وی افزود: صندوق نوآوری در برنامه های 
خود به دنبال فراهم ساختن زمینه جذب کارشناسان 
و دانش آموختگان رشــته  های مرتبط با مدیریت 
فناوری و نوآوری در شرکت های دانش بنیان است. 
رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی در ادامه با بیان 
اینکه در تدوین سیاست ها و برنامه های حوزه اقتصاد 
دانش بنیان باید از شبکه نخبگانی حوزه مدیریت و 
سیاستگذاری علم، فناوری و نوآوری استفاده کرد، 
گفت: در این راستا صندوق نوآوری و شکوفایی آماده 
مشارکت در برگزاری کنفرانس بین المللی مدیریت 

فناوری و نوآوری با محوریت...

اجتماعی

فرمانده فراجا با بیان اینکه طرح امنیت محله محور 
با هدف رفــع دغدغه مردم هر محله اجرا می شــود 
گفت: همــکاران من موظف هســتند دغدغه های 
انتظامی مردم هر محله را شناسایی کرده و روی آن 
دغدغه عملیات انجام دهند. سردار احمدرضا رادان 
در حاشیه مراسم تکریم و معارفه فرماندهان قدیم و 
جدید انتظامی استان اصفهان که عصر دیروز برگزار 
شد، با حضور در جمع خبرنگاران گفت: قطع به یقین 
اقداماتی که از جنس مردم باشد درمحلات مختلف با 
عنوان امنیت محله محور در فراجا شکل می گیرد و 
همکاران من موظف هستند دغدغه های مردم در هر 
محله را از زبان مردم شناسایی و برآورد کنند و روی 
آن دغدغه عملیات انجام دهند به گونه ای که مردم 
احساس کنند در محله آنها آن چیزی که نگران بودند 

با عملیات پلیس رفع شده است.
رادان با بیان اینکه در امتــداد آن طرح های مختلف 
دیگری هم بــه اجرا گذاشــته خواهد شــد گفت: 
مالخرهای اموال مسروقه نباید در آرامش کامل، رواج 
سرقت در جامعه را رقم بزنند و در این زمینه اقدامات 
اساسی درحال انجام اســت و این اقدامات همچنان 
ادامه خواهد داشت و تا چند روز دیگر خبرهای خوبی 
در حوزه اصفهان در عملیات های مختلف ان شاء الله به 

اطلاع عموم خواهد رسید.

فرمانده کل انتظامی کشور در پاسخ به سوالی پیرامون 
اینکه فراجا چه اقداماتی برای سهولت عبور و مرور زائران 
اربعین پیش بینی کرده است، اظهارکرد: آنچه در حوزه 
انتظامی متصور اســت یعنی در حوزه تهیه گذرنامه و 
حوزه تردد به سمت نشان گاه هایی که زائران باید خارج 
شوند و مسیر کربلا را طی کنند و در حوزه صفر مرز که 
باید گذرنامه آنها مُهر شود همکاران ما تلاش می کنند 
که کمترین ایستایی زائران را داشــته باشیم در این 
خصوص هم چند جلسه با طرف عراقی داشتیم که آنها 
هم قول هایی دادند که امیدواریم این قول ها عملی شود.

رادان چند توصیه نیز به زائران اربعین حسینی کرد و 
گفت: از زائران عزیز تقاضا دارم که اخذ گذرنامه خود را 
به روزها و ساعات پایانی نیندازند  و دوم اینکه حرکت 
و سفر خود را به روزهای نزدیک اربعین موکول نکنند. 
فرمانده کل انتظامی کشــور همچنین با سخنرانی 
در مراســم تکریم و معارفه فرماندهان قدیم و جدید 
فرماندهی انتظامی استان اصفهان ضمن تبریک سالگرد 
ازدواج آسمانی حضرت علی )ع( و حضرت زهرا )س(، 
اظهار کرد: شهر اصفهان یادآور حوادث و اتفاقات تلخ و 
شیرین زیادی است. استان اصفهان را یادآور روزهای 
سخت و پر التهابی از حوادث مختلف از شروع انقلاب 
اسلامی تا به امروز است. انقلابی و ولایی بودن خوب 

است اما انقلابی و ولایی ماندن هنر است.

مهران مدیری فیلم جدید خود را براساس یک 
داستان ملتهب اجتماعی می سازد. در پی انتشار 
خبر روز گذشته ایســنا درباره ثبت درخواست 
پروانه ساخت فیلمی به نام »ساعت ۶ صبح« به 
کارگردانی و تهیه کنندگی مهران مدیری، روابط 
عمومی این فیلم نخستین جزئیات رسمی این 

پروژه را در اختیار این خبرگزاری قرار داد.
براین اســاس، مهران مدیری هفت سال پس از 
فیلم »ساعت ۵ عصر« در تدارک ساخت دومین 

فیلم سینمایی خود است. این فیلم سال گذشته 
با نام »بن بست« متقاضی دریافت پروانه ساخت 
شده بود که به تازگی نام آن به »ساعت ۶ صبح« 

تغییر یافته است.
در حال حاضر »ســاعت ۶ صبــح« در مرحله 
پیش تولید اســت و تمام عوامل و بازیگران آن 
مشــخص شــده اند و به زودی فیلمبرداری آن 
آغاز خواهد شد.  »ســاعت ۶ صبح« با مضمونی 

اجتماعی روایتگر داستانی ملتهب است.

بر اساس مصوبه امروز شورای عالی انقلاب فرهنگی، 
وظیفه نظارت در حوزه ســکوهای صــوت و تصویر 
فراگیر و شبکه نمایش خانگی طبق قانون اساسی و 
قوانین موضوعه، بر عهده ســازمان صدا و سیما قرار 
دارد. شورای  عالی انقلاب فرهنگی که به ریاست آیت 
الله سید ابراهیم رئیســی برگزار شد، به بحث درباره 
سیاســت ها و ضوابط حوزه صــوت و تصویر فراگیر 
پرداخت و ماده واحده »تعیین الزامات ســاماندهی 

حوزه صوت و تصویر فراگیر« را به تصویب رساند.
بر اساس این ماده واحده، حیطه اختیارات و وظایف 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی و ســازمان صدا و 
سیمای جمهوری اسلامی در این حوزه مشخص و 
برای فعالان بخش خصوصی به ویژه در پلتفرم های 
پخش صوت و تصویر فراگیر و شبکه نمایش خانگی 
معین شد که در چه بخش هایی باید از وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی و در چه بخش های دیگری باید از 
سازمان صدا و سیما مجوز اخذ کنند. همچنین بند 
دیگری از این الزامات که اصول و سیاست های ساخت 
و پخش صوت و تصویر فراگیر و شبکه نمایش خانگی 

را به شکلی دقیق تر مشــخص می کند، به تصویب 
رسید.

در این جلسه مقرر شد در حوزه سیاست ها و ضوابط 
ساخت و پخش صوت و تصویر فراگیر و شبکه نمایش 
خانگی، مقررات لازم برای ســاماندهی این عرصه با 
عنایت به سیاســت ها و اصول تعیین شده از سوی 
شورای عالی انقلاب فرهنگی، از سوی مسئولان مربوط 
به شکل لایحه تهیه و برای تصویب به عنوان قانون به 
مجلس شورای اسلامی ارسال شود. بر اساس مصوبه 
امروز شورای عالی انقلاب فرهنگی، وظیفه نظارت در 
حوزه سکوهای صوت و تصویر فراگیر و شبکه نمایش 
خانگی طبق قانون اساسی و قوانین موضوعه، بر عهده 

سازمان صدا و سیما قرار دارد.
در جلسه امروز شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین 
ماده واحد تشکیل سازمان ملی سنجش و ارزشیابی 
آموزش کشور که در جلســات قبلی شورا مطرح و 
بررسی شده بود، به تصویب نهایی رسید تا بر اساس 
آن موضوع مهم سنجش و ارزشیابی آموزش در کشور 

ساماندهی شود.

طی حکمی از سوی رئیس جمهور، مجید شاه حسینی 
به سمت رئیس فرهنگستان هنر جمهوری اسلامی 
ایران منصوب شد. طی حکمی از سوی آیت الله سید 
ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور، مجید شاه حسینی 
به عضویت فرهنگستان هنر درآمد و به سمت رئیس 
این فرهنگستان منصوب شد. در بخشی از این حکم 
آمده است: پاسداری از میراث و هنر اسلامی و ملی و 
اهتمام به هنر انقلاب اسلامی و دفاع مقدس با نگاه و 
رویکرد تحولی، سیاســت گذاری و برنامه ریزی برای 
حفظ، تقویت و گسترش هنر اسلامی ایرانی و محلی، 
بهره گیری از نظریه های شــناخت مبانی فقهی هنر 
و نظریه های جدید، بسترســازی جهت بهره مندی 
از ظرفیت های مردمی در راســتای حفظ هنر ملی-
اسلامی، واکاوی، بازشناسی و آسیب شناسی وضعیت 
هنر در کشور، حمایت از آثار فاخر هنر اسلامی، انقلابی 
و ملی، بسط تعاملات جامعه هنری متعهد با جامعه 
هنری دیگر کشورها با اولویت کشورهای اسلامی و 

همسایه، ارتباط مستمر و مؤثر با نهادها، سازمان ها و 
مراکز آموزشی و پژوهشی و اجرایی هنر با هدف تقویت 
و ارتقای جایگاه فرهنگ و هویت ایرانی- اسلامی کشور 
با بهره گیری از ظرفیت جوانان انقلابی و تحول خواه 
برای تحقق حداکثــری مأموریت آن حــوزه از اهم 
انتظارات این جانب است. مجید شاه حسینی متولد 
134۶ و دانش آموخته پزشکی عمومی از دانشگاه علوم 
پزشکی شهید بهشتی است. او پژوهشگر و مدرس در 
حوزه سینما اســت و دبیری دو دوره جشنواره فیلم 
فجر را در ســال های 13۸۶ و 13۸۷ بر عهده داشته 
است و به مدت چند سال مدیر بنیاد سینمایی فارابی 
بود. شاه حسینی در تولید آثاری همچون فیلم ملک 
ســلیمان و فیلم راه آبی ابریشم نقش داشته است. از 
دیگر آثار او می توان به برنامــه علمی تاریخی دوران 
اشــاره کرد که خود اجرای آن را به عهده داشت. این 
برنامه به موضوع انقلاب های مهم - از جمله انقلاب 
فرانسه و انقلاب ایران - و تاریخ و ملل اختصاص داشت.

فرمانده سپاه پاســداران با تاکید بر این که انزوا و 
محاصره یک خواب و رویای پریشــان بود، گفت: 
وقتی دشمن متوجه شــد با همه ظرفیت آمده و 
نظام ما تکان نخورد، فهمید فصل مقابله با نظام تمام 
شده است. سردار حسین سلامی در مراسم روز ملی 
بسیج اساتید اظهار کرد: امروز سالروز شهادت عارف 
برجسته و یک دانشمند و مجاهد فی سبیل الله و یک 
شهید هنرمندی است که شخصیت رفیع و برجسته 

و علمی اش او را از میدان جهاد بازنداشت.
فرمانده سپاه پاسداران گفت: شهید دکتر مصطفی 
چمران جزو برجسته ترین دانشمندان علم فیزیک 
در عصر طلایی عمر خود بود اما به لبنان رفت و در 
آنجا قواعد جهاد را برای آزادی مســلمانان تبیین 
کرد، به بچه های لبنان و فلسطین یاد داد تا زمانیکه 
مستکبران بر مسلمانان ســیطره دارند راه عزت 
و عظمت مسلمانان و اســلام از مسیر جهاد عبور 
می کند. این درس بزرگ چمران به تاریخ بود. برای 
همین است که شهید چمران فشرده یک تاریخ و 

تندیس یک تفکر انقلابی و الهی بود.
وی افزود: تجسم زیباترین فضائل در چهره یک آدم 
شهید چمران بود. او راه را به ما نشان داد. در چنین 
روزی او خدا را ملاقــات کرد در حالیکه تفنگی در 
دست داشت و مانند یک رزمنده از اسلام، ایران و 
عزت و عظمت این هویت عظیم ایران اسلامی دفاع 
کرد و به شهادت رسید. با ابتکار رهبری این روز به 

نام روز بسیج اساتید نام گرفت.
سلامی خطاب به بسیجیان گفت: خوشحالم در 
جمع عالمانی هستم که با ســیطره فکری غربی 
مقابله می کنند و اجــازه نمی دهند که ارزش های 
غرب و رذالت های اخلاقی و اندیشه های سیاسی 
غرب مبتنی بر نظریه برده داری نوین جامعه فضای 
ذهنی و دل جوانان دانشــجوی عزیز ما را پر کند. 
غرب بر این باور اســت که هویت هر ملتی به نوع 
اندیشه و تفکر او وابسته است. اگر اندیشه سیاسی 
یک ملت از غرب به عنوان یک محصول وارداتی و 
باور سیاسی و راهبرد آن شکل گیرد هویتش جهت 
غربی می گیرد. هر ملتی پژواک آن چیزی است که 
در ذهنش می گذرد. این میدان نبرد واقعی نوین ما 

و مساحت جغرافیایی ذهن ما است.
وی ادامه داد: شاید برای دشــمن مهم نباشد که 
جوانان ما بتوانند معادلات نیوتین و قوانین مربوط به 
حرکات سیارات و میدان مرکزی را حل کنند. برای 
آنها مهم این است که مطمئن شوند دانشجویان و 
جوانان ما بر اساس اندیشه سیاسی آنها به مناسبات 
بین المللی می اندیشد. برای آنها مهم این است که 
جوان ایرانی احساس کند که نمی تواند بر اساس 
ارزش ها و اصول دینی حاکمیت و قدرت ایجاد کند. 
برای آنها مهم این است که جوانان انقلاب اسلامی 
به این بیندیشــند که جز با ادغام شدن در تنظیم 
ساختار قدرت ها به رفاه و پیشرفت نمی رسند. آنها 

می خواهند جوانان ما از واقعیات تاریخ گذشته فاصله 
بگیرند و موجودات بی هویت، سرگردان و رها شده 
در کمین تسلط فکری غرب باشند. این اصل تهاجم 

غرب است.
ســلامی ادامه داد: غــرب با مدل دموکراســی 
دیکتاتورها را حاکــم می کند و می خواهد جهانی 
سلسله مراتبی بســازد که در راس قاعده هرم آن 
بایستد و بقیه در چهارچوب قواعد او عمل کنند. 
غرب برخی از کشورها را کامل ویران می کند تا در آن 
دموکراسی ایجاد کند. ملت ها را به اسارت می گیرد تا 
از آزادی سخن بگوید. این منطق غرب است. عراق، 
سوریه، یمن و افغانستان را ببینید. غرب هر کجا 
پا می گذارد جز جنگ در مفهوم کامل خود دنبال 
چیز دیگری نیست. تاریخ انگلستان را نگاه کنید. 
نقطه ای در عالم نیست که او نجنگیده باشد و همه 

قبرستان های دنیا پر از کشته های انگلیس است.
آمریکا هم همین طور است. همین ها می خواهند 
ژست دموکراسی و آزادی و حقوق بشر گرفته و از 
توسعه سلاح های کشتار جمعی جلوگیری کنند 
اما کسانی هستند که در ۶ و ۸ اوت 1۹4۵ ناکازاکی 
را در کسری از ثانیه به ویرانه تبدیل کردند. آنها جز 
آتش بر سر مسلمانان چیز دیگری نریختند حالا به 
دنبال این هســتند که جوانان ما را به خود خوش 
بین کنند و نگاه آنها را به انقلاب تغییر دهند. آن هم 
انقلابی که به دنبال حریت ملت ها و امداد و نجات 
آنها اســت. آنها می خواهند جوانان ما را نسبت به 
انقلاب که جز آزادی ملت هــا و حریت و کرامت و 

رفاه آنها به
فرمانده سپاه تاکید کرد: ما هر کجا حاضر بوده ایم 
برای نجات ملت ها از تجاوز دیگران بوده است اما آنها 
می خواهند این حقایق تاریخی را وارونه نشان دهند. 
اساتید بسیجی و غیر بسیجی ما همه سرنشینان 
یک سفینه ایم و همه فرزندان یک ملت هستیم. ما 
درون یک مکتب و تحت یک پرچم قرار داریم. فرقی 
نمی کند استاد ما بسیجی و غیر بسیجی باشد. او 
باید جوانان ایرانی را برای پذیرش یک نقش عظیم 

در آینده درخشان کشور مهیا کنند.
فرمانده ســپاه یادآور شد: در ســال های اخیر به 
ویژه سال گذشــته در تقاطع چند گذرگاه بزرگ 
شاهد تهاجم دشمن بودیم که از تمام ظرفیت های 
اقتصادی، سیاســی، فرهنگی، رسانه ای، نظامی، 
اطلاعاتی، عملیات روانی و همه ظرفیت ها استفاده 
کرد تا با این فشار حداکثری اراده ملت را بشکند. 
واقعا دشــمن با حداکثر ظرفیت ممکن به میدان 
آمد و هر چه ذخیره راهبردی داشت به صحنه آورد 
و حتی سلبریتی های جهانی را هم وارد میدان کرد. 
یک جهان به هم پیوسته از قدرت و ظرفیت علیه 
ملت ایران شــکل داد تا به زعم خود بتواند انقلاب 
اسلامی و مشعل فروزان انقلاب و اصوات وحی و نور 

خدا را خاموش کند.

معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ستاد مبارزه با 
مواد مخدر با استناد به گزارشات سازمان ملل گفت 
که تولید موادمخدر بیش از میزان مصرف شــده 
است. براساس آمارهای اعلام شده از سوی ستاد 
مبارزه با مواد مخدر، سالیانه ۵۰۰ هزار نفر به دلیل 
مصرف بیش از حد مواد یا دوز بالا یا ناخالصی های 
موادمخدر فوت می کنند و این درحالیست که تولید 
و مصرف مواد محرک شیشه و روانگردان ها در دو 
دهه اخیر در افغانستان به شدت افزایش پیدا کرده 
است به طوریکه این کشــور به عنوان بزرگترین 
تولیدکننده و قطب جهانــی در بحث تولید مواد 

مخدر شناخته می شود.
اظهارات در حال عنوان می شــود که از سوی دیگر 
نیز چندی پیش سردار ایرج کاکاوند- رئیس پلیس 
مبارزه با مواد مخدر فراجا با اشاره به وضعیت نگران 
کننده افزایش تولید مواد مخدر روانگردان در جهان 
اعلام کرد که روند کشــت، تولید و قاچاق انواع مواد 
مخدر در جهان بخصوص در چند سال اخیر حاکی 
از آن است که مواد مخدر بیش از میزان بازار مصرف، 
کشت و تولید شده اســت و به موازات آن نیز تولید، 
توزیع و مصرف مواد روانگردان ها رو به گسترش بوده و 
وضعیت نگران کننده ای برای کشورها به ویژه منطقه 

ما ایجاد کرده است.
سردار مسعود زاهدیان- معاون مقابله با عرضه و امور 

بین الملل ســتاد مبارزه با مواد مخدر در این باره به 
ایســنا می گوید: در حال حاضر در کشور افغانستان 
گزارشــاتی که به دست ما می رســد نشان می دهد 
افزایش تولید مواد مخدر وجود دارد، اما به دلیل اینکه 
حاکمیت طالبان حاکمیت تکمیل و کاملی نیست و 
در افغانستان به نوعی گروه طالبان نتوانسته حاکمیت 
خود را گسترش دهد، نمی توان برآورد دقیقی از میزان 

کشت و تولید به عمل آورد.
وی افزود: آنچه که ســازمان ملل براســاس شواهد 
موجود گزارش کرده، تولید موادمخدر بیش از میزان 

مصرف است.
معاون مقابله با عرضه و امور بین الملل ستاد مبارزه با 
مواد مخدر توضیح داد: افغانستان این زمینه را دارد 
که موادمخدر تولید کند و نابســامانی های ناشی از 
ناامنی ها و شرایطی که طالبان در آنجا حضور دارند 
باعث تشــدید این وضعیت می شــود و متاسفانه با 
شــرایط موجود، آینده غبارآلودی را می بینیم تا ان 
شــاءالله دولتی با اقتدار بتواند در آنجا اعمال قانون و 

اوضاع را کنترل کند.
وی درباره نتیجه این نشست نیز عنوان کرد: درباره 
همکاری های مشــترک در کنترل مرزی، اقداماتی 
که باید در افغانســتان مورد حمایت قرار گیرد و دو 
کشور می توانند در این راستا تلاش و همکاری کنند، 

صحبت شد.

سلامی: فصل مقابله با نظام تمام شده استاجرای طرح های امنیت محله محور براساس دغدغه های ساکنان

توزیع و مصرف روانگردان ها رو به گسترش

سياسیفرهنگی 

جزئیات فیلم جدید مهران مدیری

نظارت بر شبکه نمایش خانگی به طور رسمی به صدا و سیما واگذار شد

مجید شاه حسینی رئیس فرهنگستان هنر شد



اقتصاد2
ایران

تأکید رئیسی بر تداوم اقدامات وزارت راه
ســاماندهی وضعیت مسکن 

تداوم یابد
رئیس جمهور با ابراز رضایت از گزارش وزیر راه و 
شهرسازی درباره اقدامات موثر این وزارتخانه برای 
ساماندهی وضعیت مسکن در راستای پیگیری 
سیاســت های دولت در زمینه واگــذاری زمین 
و اعمال سیاســت های مدیریت عرصه مسکن، 

خواستار تداوم این اقدامات شد.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در جلسه 
هیئت دولت با تبریک حضور وزرای جدید در دولت 
گفت: حضور اعضای جدید در دولت فرصتی است 
تا با بهره گیری از تجربیات پیشین و همفکری و 
اســتفاده از توانمند ی ها و ظرفیت های جدید، و 
عزم، اراده و خرد جمعی، مأموریت ها و امور مربوط 

به دولت را موثرتر و کارآمدتر به پیش برد.
وی همچنین با ابراز رضایت از گزارش وزیر راه و 
شهرسازی درباره اقدامات موثر این وزارتخانه برای 
ساماندهی وضعیت مسکن در راستای پیگیری 
سیاســت های دولت در زمینه واگــذاری زمین 
و اعمال سیاســت های مدیریت عرصه مسکن، 

خواستار تداوم این اقدامات شد.
رئیس جمهور در ابتدای ســخنان خود با تبریک 
فرارســیدن ماه ذی الحجه و نیز اعیــاد این ماه 
اظهار داشــت: در این ماه درهای رحمت به روی 
انسان ها گشوده می شود و باید از این فرصت برای 
بهره مندی از عنایات الهی به ویژه در راستای حل 

مشکلات بهره مضاعف گرفت.

دولت محتکران املاک را نقره 
داغ می کند

معاون وزیر راه وشهرســازی اظهار کرد: اراضی 
که متعلق بــه نهادهای حاکمیتی هســتند هم 
مشمول این مصوبه می شوند و در همین مصوبه 
سیاستی، اعلام شده که به تفکیک مالکیت های 
حقیقی، حقوقی و تعاونی ها مشمول این مصوبه 
و ضرب الاجل می شوند و نهادهای حاکمیتی جزو 
گروه های حقوقی محسوب می شوند. وزارت راه و 
شهرسازی در سیاست جدید برای افزایش عرضه 
مسکن، ضرب الاجل ۶ ماهه برای محتکران اراضی 
با کاربری مسکونی تعیین کرده و اگر این اراضی 
برای ساخت مسکن اســتفاده نشود، در صورتی 
که از اراضی متعلق به دولت باشد بازپس  گرفته 
می شود. اگر این اراضی مالک شخصی داشته باشد 
کاربری آن تغییر می کند و در واقــع با این اقدام 
دولت محتکران را نقره داغ می کند چراکه با تغییر 
کاربری این زمین از مسکونی به فرهنگی، ارزش آن 
به شدت افت پیدا می کند و افراد دیگر سودی از 

احتکار زمین نخواهند داشت.
طبق گفته دبیر شورای عالی معماری و شهرسازی، 
مواردی وجود دارد که افراد بیشــتر از 10 سال 
اقدامی برای ساخت و ســاز در اراضی با کاربری 
مسکونی انجام نداده است و به طور متوسط حدود 
10 درصد زمین های شهری با کاربری مسکونی 
در سراسر کشور توســط افراد حقیقی و حقوقی 
با هدف بهره منــدی از ارزش افزوده آنها احتکار 
شده که این عدد در برخی از شهرها به بیش از 25 
درصد هم می رسد.مالکیت های این اراضی احتکار 
شده متعلق به برخی از تعاونی ها است که قرار بوده 
ساخت و ساز مسکن در این اراضی انجام شود که از 
سال های گذشته تا به امروز مسکنی در این اراضی 
تولید نشــده و دولت به دنبال بازگرداندن زمین 
برای ساخت است. اما درباره مالکیت های حقیقی 
اشــخاصی که اراضی کلانی دارند و مالکیت های 
حقوقی اراضی که متعلق به بانک ها و ارگان هاست، 
قرار بر است که به آنها مهلت ۶ ماهه داده شود تا 

ساخت و ساز صورت گیرد.
اما در این سیاست جدید، سوالی که مطرح می شود 
این اســت که آیا اراضی کــه در اختیار نهادهای 
حاکمیتی از جمله بنیاد مستضعفان، ستاد اجرایی 
فرمان امام و... قرار داد که البته این اراضی در داخل 
محدوده شهری  هم هستند و بعضا با تغییر کاربری 
به کاربری مسکونی تبدیل شده اند و تا این مدت 
هم مســکنی در این اراضی نساخته اند، مشمول 
این سیاست و مصوبه جدید دولت قرار می گیرند؟   
در این باره »فرزانه صادق مالواجرد« معاون وزیر 
راه وشهرســازی تاکید کرد: اراضی که متعلق به 
نهادهای حاکمیتی هستند هم مشمول این مصوبه 
می شوند و در همین مصوبه سیاستی، اعلام شده 
که به تفکیــک مالکیت های حقیقــی، حقوقی 
و تعاونی ها مشــمول این مصوبه و ضرب الاجل 
می شــوند و نهادهای حاکمیتی جزو گروه های 
حقوقی محسوب می شــوند.  دبیر شورای عالی 
معمــاری و شهرســازی تاکید کــرد: نهادهای 
حاکمیتی مستثنی از این مصوبه نخواهند بود و 
باید در اراضی با کاربری مسکونی عرضه مسکن 

داشته باشند وگرنه کاربری آنها تغییر می کند.

اخبار

ســخنگوی صنعــت برق 
گفت: بــرق بیــش از ۹0 
درصد واحدهای صنعتی 
کشــور بــا هــدف تولید 
حداکثری مطابق برنامه و 

بدون محدودیت در حال تامین است.
به گزارش شــرکت مدیریت شــبکه بــرق ایران، 
»مصطفی رجبی مشــهدی« افــزود: برق بیش از 
۹0 درصد واحدهای صنعتی کشور که تعدادشان 
نزدیک به 5۸0 هزار واحد اســت، شامل واحدهای 
صنعتی و صنفی به ویــژه کارگاه هــای تولیدی 
کوچک که توسط مردم اداره می شود و از اشتغال 
بالایی برخوردار اســت، بدون هیچ محدودیتی در 
حال تامین است. وی ادامه داد: اجرا نکردن برنامه 
مدیریت مصرف بــرق برای 5۸0 هزار مشــترک 
صنعتی و صنفی در تابســتان 1۴01 سبب شد تا 
این صنایع کوچــک با افزایش قابــل توجه تولید 

مواجه شوند.
سخنگوی صنعت برق خاطرنشان کرد: امسال نیز 
با تامین بــرق پایدار و اجرایی نشــدن برنامه های 

مدیریت مصرف، این واحدهای صنعتی در ابتدای 
سال جاری نسبت به مدت مشــابه سال قبل رشد 

مصرف قابل توجهی داشــتند. رجبی مشهدی با 
اســتناد به آمار بانک مرکزی، گفت: فرآورده های 
غذایی با رشد تولید ۹۳.5 درصد در صدر این جدول 

قرار دارد.
وی ادامه داد: همچنین کالاهای نســاجی با رشد 
۴1.۴ درصد، ماشــین آلات ۳1.1 درصد، مبلمان 
۷.۹ درصــد، لــوازم خانگی 1۴.2 درصد و ســازه 
 های فلزی بــا 2۴.۸ درصد در این فهرســت قرار 

دارند.
به تازگی »مهدی درفشیان« مدیر مرکز مدیریت بار 
و انرژی کشور گفت: یکی از نکات مهم برنامه های 
امسال این اســت که هر روز یا ساعتی از شبانه روز 
که پایداری شبکه برق کشــور اجازه دهد، به طور 
حتم در برنامه مدیریت مصرف گشایشــی ایجاد 
خواهیم کرد. همچنان که ســال گذشــته تا پایان 
تابســتان، 5۸درصد از برنامه اولیه ای که با وزارت 
صمت تفاهم کردیم اجرا شد و ۴2 درصد از آن اجرا 
نشد که به معنای گشــایش در برنامه و برق رسانی 
 بیشــتر اســت و امســال نیز این موضوع برقرار 

خواهد بود.

سخنگوی صنعت برق اعلام کرد:

تامین بدون محدودیت برق ۹۰ درصد واحدهای صنعتی

نرخ اقلام مشمول کالابرگ بر اساس 
اردیبهشت ۱۴۰۱ است

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی فهرســت 
جزئیات جــدول اقــلام غذایی طــرح ملی 
کالابــرگ الکترونیــک را اعلام کــرد که بر 
اســاس آن قیمت کالاها بر اســاس مصوب 
اردیبهشت 1۴01 اســت. فهرست جزئیات 
جــدول اقلام غذایــی طرح ملــی کالابرگ 
الکترونیــک که شــامل یازده قلــم غذایی، 
حجم اقلام، قیمت هر قلــم غذایی به مبداء 
اردیبهشت  سال 1۴01، قیمت همان کالا در 
اردیبهشت  1۴02، مابه التفاوت اقلام مذکور 
 و نیز جمع بندی کلی اقلام برای اســتحضار 

مردم اعلام شد.
براساس پوشش کامل سه دهک اول درآمدی 
شــامل 25 میلیون نفر و تحقق حمایت های 
دولت برای تأمین ســبد غذایی خانوارها، از 
روز دوشنبه )2۹ خرداد( سال جاری، افزایش 
اعتبار برای هر سه دهک اعمال شد که 11 قلم 
کالای اساسی شامل شــیر کم چرب بطری، 
پنیر، گوشــت مرغ،تخم مــرغ، روغن مایع، 
ماکارونی، برنج ایرانی، لبنیات، قند و شــکر، 
حبوبات و گوشــت منجمد گوساله در طرح 
کالابرگ الکترونیک اســت. همه خانوارهای 
مشــمول طرح می تواننــد با نصــب برنامه 
شــبکه ملی اعتبار »شما« یا شــماره گیری 
#1۴۶۳*500* از باقی مانــده اعتبار خود 

مطلع شوند.
خانوارها می توانند برای اســتفاده از برنامه 
کاربردی »شما« از طریق برنامه های »بازار« 
یــا »مایکت« یا مراجعه به ســایت شــما به 
آدرس shoma.sfara.ir آن را نصب کنند. 
گوشی های دارای سیســتم عامل IOS باید 
به صورت مستقیم از سایت شــما به آدرس 
shoma.sfara.ir دانلود کنند. همچنین در 
سامانه شرکت خدمات فناوری اطلاعات رفاه 
ایرانیان – فارا امکان دریافت نرم افزار و کسب 

اطلاعات بیشتر برای هموطنان فراهم است.
اعتبار یارانه یک ماه زودتر در حساب کالابرگ 
الکترونیکی سرپرســت خانوار از دهک های 
اول تا سوم شارژ می شود خانوارها در صورت 
خرید ۷0 درصد از اعتبار کالابرگ، ۸0 هزار 
تومان اضافه مبلــغ یارانه در اعتبــار خانوار 
فعال می شــود و می تواند از این افزایش 20 
درصدی اعتبار اســتفاده کند. اســتفاده از 
این اعتبار کاملا اختیاری اســت، درصورت 
عــدم اســتفاده از مزایای خریــد اعتباری، 
خانوارهــا همانند قبــل می توانند به صورت 
 نقــدی در تاریــخ واریــز یارانه نقــدی، آن 

را برداشت کنند.

نرخ ارزی واردات شکر افزایش یافت
مدیــرکل دفتر خدمــات بازرگانــی وزارت 
جهادکشــاورزی از تعدیل نرخ ســقف ارزی 
واردات شکر جهت تســهیل در فرآیند ورود 

کالا به کشور خبر داد.
میثم جاهدی، مدیرکل دفتر خدمات  بازرگانی 
اظهار کرد: نظر به واگذاری امور تعیین سقف 
قیمت ارزی واردات شــکر، نشســت کمیته 
قیمت گذاری شــکر که به دلیل عدم حضور 
نماینــده بخش خصوصی به تعویــق افتاده 
بــود، در 22 خرداد با حضور معاون توســعه 
بازرگانــی وزارت جهاد کشــاورزی، مدیران 
معاونت، مســوولان دســتگاه های نظارتی و 
نماینده گمرک در وزارت جهادکشــاورزی 
برگزار شــد و پس از بررسی شــرایط بازار و 
اســتماع نظرات بخش خصوصــی، دولتی و 
نظارتی، ســقف قیمت ارزی جهت تسهیل 
 ورود کالا به کشــور مطابق با شرایط جهانی،

 افزایش یافت.
او افزود: قیمت تعیین شــده برای شــکر با 
پولاریزه ۹۹ به بالا ۶10 یــورو در بنادر ایران 
مشخص شده  اســت. مدیرکل دفتر خدمات 
بازرگانی وزارت جهادکشــاورزی همچنین 
از بر  گــزاری دومیــن جلســه هماهنگــی 
سیستمی شــدن ثبت سفارشــات برنج خبر 
داد و گفت: دومین نشســت مشــترک سه 
وزارتخانه جهادکشاورزی، صمت و بهداشت 
بــرای انجــام فرآیندهای سیستمی شــدن 
ثبت سفارشات برنج جهت تســهیل در امور 
و حذف گلوگاه فســاد و ایجاد شــفافیت در 
معاونــت توســعه بازرگانی برگــزار و مقرر 
شد، علاوه بر نهایی ســازی فرآیندها توسط 
وزارت صمت و بهداشــت، جلســه آموزشی 
 بــرای فعــالان و تجــار وارد کننــده برنج

 برگزار شود.
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صادرات چیــن به ایران در ماه هــای ژانویه تا می 
امسال با رشــد ۴0درصدی نسبت به مدت مشابه 
ســال قبل به ۴میلیارد و ۶00میلیون دلار رسید. 
جدیدترین آمار منتشرشده از سوی گمرک چین 
نشان می دهد مبادلات تجاری این کشور با ایران در 
پنج ماهه نخست 202۳ به ۶.5 میلیارد دلار رسیده 
اســت، این رقم نسبت به مدت مشــابه سال قبل 

تغییر محسوسی نداشته است. ارزش مبادلات دو 
کشور در ماه های ژانویه تا می 2022 بالغ بر شش 
میلیارد و ۴۷0 میلیون دلار اعلام شده بود.واردات 
چین از ایران در پنج ماهه نخست 202۳ با کاهش 
۶۸درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل مواجه 
شده و به یک میلیارد و ۹00 میلیون دلار رسیده 
است، چین در مدت مشابه سال قبل سه میلیارد و 

1۹0 میلیون دلار کالا از ایران وارد کرده بود.نفت 
خام مهمترین کالای وارداتی چین از ایران است 
که قیمت آن طی این مدت با کاهش مواجه شده 
است. اما صادرات چین به ایران در ماه های ژانویه 
تا می امسال با رشد ۴0درصدی مواجه شده و به 
چهار میلیارد و ۶00 میلیون دلار رســیده است. 
چین در ماه های ژانویه تا می سال قبل سه میلیارد 

و 2۸0 میلیون دلار کالا به ایران صادر کرده بود. بر 
اساس این گزارش چین در ماه می سال جاری ۳۷۷ 
میلیون دلار کالا از ایران وارد و ۸۹۳ میلیون دلار 
کالا به ایران صادر کرده است. واردات چین از ایران 
در این ماه ۴۶ درصد کاهش و صادرات این کشور 
به ایران 20 درصد نســبت به ماه می سال 2022 

افزایش داشته است.

وزارت راه و شهرســازی از تامین زمین ســاخت 
یک میلیون و ۷۸5 هزار و ۴۴ واحد مسکونی خبر 
داد. بر اساس اعلام وزارت راه و شهرسازی دولت 
سیزدهم تاکنون زمین ساخت یک میلیون و ۷۸5 

هزار و ۴۴ واحد را تامین کرده است.
تعداد واحدهای دارای قرارداد سازنده ۴۴2 هزار 
و ۹۴۸ واحد، تعداد واحد دارای پروانه ساختمانی 
۳25۷5۶ واحد مســکونی و اتمام فوندانســیون 
1۸1۷01 واحد، معرفی ۳۷۷۳۶ واحد مسکونی به 
بانک مسکن برای اخذ تسهیلات کم بهره در حوزه 
بازآفرینی شهری )نوسازی مسکن( و عقد قرارداد 

به تعداد 1۹۸۴2 واحد مسکونی است.
همچنین از دیگر مهم ترین اقدامات انجام شــده 
در حوزه شهرسازی می توان به اخذ ۳22 مصوبه 
شورایعالی شهرسازی و معماری ایران و کمیسیون 
ماده 5 و کارگــروه امور زیربنایــی "در خصوص 
نهضت تولید مسکن" حدود 1۹۴۹5 هکتار، اخذ 
1۸۳ مصوبه شــورایعالی شهرســازی و معماری 
شــامل 5۷ طرح جامع، 1۷ سیاســت گذاری و 
ضابطه گذاری، ۸۹ مغایرت اساســی، ۷ پادگان  و 
اراضی نظامی ، 12 طرح  ویژه و یک طرح فرادست 

اشاره کرد.

احداث ۴ بیمارستان با ظرفیت ۸2۷ تخت شامل 
بیمارســتان آموزشــی تربت حیدریه با ظرفیت 
2۷۳ تخت ، بیمارستان جایگزین شهید رجایی 
گچســاران با ظرفیت 1۴2 تخت ، بیمارســتان 
جایگزین 15 خرداد مهدی شــهر با ظرفیت ۹۹ 
تخت ، بیمارستان آموزشی جهرم با ظرفیت ۳1۳ 
تخت، بهره برداری از 10۳ پروژه های روبنایی و 
زیربنایی در شهرهای جدید به میزان 1۷21۶۳0 
مترمربع،  و تکمیل پروژه سیگنالینگ قطار برقی 
)دو خطه ( گلشهر به شهر جدید هشتگرد به میزان 
2۶ کیلومتر از دیگر مهمترین اقداماتی است که  

در بخش ساختمان و خدمات روبنایی و زیربنایی 
احداث ســاختمان های مهم عمومی و مسکونی 

انجام شده است.
بر اساس گزارش اعلام شده توسط معاونت مسکن 
و ساختمان وزارت راه و شهرسازی، اولویت های 
بخش مسکن به ترتیب شامل نهضت  ملی مسکن، 
توسعه شهرهای جدید نسل نو، توسعه حمل و نقل 
ریلی شهرهای جدید، نوسازی مسکن در بافتهای 
فرسوده و ناکارآمد شهری، ارتقا کیفیت معماری 
بناها و فضاهای شهری در محدوده های تار یخی و 

توسعه شهری است.

رییس اتاق اصناف تهران اظهار داشت: قیمت  نان 
در حال حاضر مانند بنزین واقعی نیست و 20 درصد 
قیمت نان را نرخ آرد تعیین می کند و به نظر می رسد 
اگر در دو ســال آینده آرد رایگان به نانوا بدهند باز 
هم پخت نان توجیه اقتصادی نداشته باشد چراکه 

هزینه های سربار نانوایان بالا رفته است.
علی توســطی رئیس اتاق اصناف تهران نارضایتی 
مردم از اصناف را کمتر از یک درصد دانست و افزود: 
اصناف 100 درصد مسئولیت اجتماعی را پذیرفتند 
در حالی که امروز برای  تحقیر افراد از لفظ کاسب 
استفاده می شــود. وی با بیان اینکه مالیات حقوق 
حاکمیتی اســت، گفت: در صد سال تاریخ مالیات 
ستانی، امروزه در ایران با پدیده سامانه های مالیات 
ســتانی مواجه شدیم که بر اســاس یک الگوریتم  
پایه های مالیاتی را بدون هماهنگی با اصناف تغییر 
می دهند. امروز آخرین روز اظهارنامه مالیاتی است 
و در جلسه ای که وزیر اقتصاد و رییس سازمان امور 
مالیاتی داشتیم 10 روز برای تســلیم  اظهارنامه 
مهلت گرفتیم اما هنوز این مهلت به ما ابلاغ نشده و 

امروز نیز آخرین روز ثبت اظهارنامه مالیاتی است.

وی با تاکید بر اینکه دولت میل به افزایش مالیات 
دارد، تصریح کــرد:  مبهم بــودن ضرایب مالیاتی 
مشکلاتی برای ما ایجاد کرده است و نمی دانیم بنا 
به شاخص های مالیات لوازم خانگی، لوازم یدکی، 
رســتوران داران و تعمیرکاران این چنین در نظر 

گرفته است.
رییس اتاق اصناف تهران ضریب ســودی اتحادیه 
ناشران را  ۷ درصد اعلام کرد و افزود: ضریب مالیاتی 
این صنف 12 درصد مالیات در نظر گرفته و ضرایب 
ســود کمتر از ضرایب مالیاتی اســت و در تعیین 
ضرایب مالیاتی از مشــاوره کارشناســان صنفی 

استفاده نمی شود.
توسطی با طرح پرســش از وزیر اقتصاد، گفت: ما 
با بخش تعطیل وزارت اقتصاد مواجه هســتیم و از 
سوی دیگر با فعالیت بیش از اندازه دارایی. چه اثری 
موثری در شاخص های کلان اقتصادی بهبود فضای 
کسب و کار ایجاد شده است که برای مالیات واحد 
صنفی محدودیت قائل شــدند که بیش از 5 برابر 
ممنوع باشد؟ و لطف کردند که بیش از 5 برابر برای 

ما مالیات تعیین نکردند.

این مقام صنفی بــا بیان اینکه ریــزش در برخی 
اتحادیه ها ملموس است، خاطر نشان کرد: اتحادیه 
مشــاوران املاک 11 هزار عضو داشــت و در سال 
گدشته حدود 2 هزار و 500 عضو پروانه کسب خود 

را باطل کردند.
توســطی ادامه داد: در گذشته مفهوم تعمیرکاران 
را حس می کردیم اما با بیش از ۳۳ میلیون وسایل 
نقلیه افرادی محیطی را راه می اندازند که استاندارد 
نیست کف متراژ برای تعمیرکاران 1۸ متر است اما 
برخی ۶ متر فضا اجاره و ظاهر شهر را برهم می ریزند 
و ما پلمپ کنیم. یا از کالای تقلبی استفاده می کنند 
و اتحادیه مربوط حضور فعال دارند و اصحاب رسانه 
خدمات و کالا از واحدهــای  غیر پروانه دار حمایت 

نکنند.
این مقام صنفی ادامه داد: با مسئولان درباره موضوع 
حجاب صحبت کردیم و بیش از ۴2 نهاد مســئول 
فرهنگ سازی هستند. طبق قانون نظام صنفی در 
ارتباط با حجاب مسئولیتی برای ما تعریف نشده اما 
بنا به باورهای دینی تلاش داریم که این فرهنگ را 

نهادینه کنیم.

رئیس اتــاق اصناف تهران در پاســخ به پرســش 
خبرنگار اقتصــادی ایلنا که ســهمیه آرد نانوایان 
کاهش پیدا کرده است آیا تلاشی برای برگرداندن 
سهیمه آرد نانوایان انجام دادید؟ و اینکه چرا نرخ نامه 
جدید به آنها نمی دهند؟ گفت: جشن خودکفایی 
تولید گندم را در سالن اجلاس سال ها پیش گرفتیم 
اما سال بعد به دلیل در پیش نگرفتن سیاست های 
درســت نتوانســتیم خودکفایی را ادامه بدهیم. 
یکسری محدویت ها برای افزایش قیمت نان وجود 
دارد به بهای احساســی بر تولید ۸ میلیون گندم 
متمرکز شــدیم و با این اقدام منابــع آبی را از بین 

بردیم.
 توســطی با انتقاد از سیاست های اشــتباه وزارت 
کشــاورزی در تولید گنــدم، افــزود: قیمت  نان 
در حال حاضــر مانند بنزین واقعی نیســت و 20 
درصد قیمت نان را نرخ آرد تعییــن می کند  و به 
نظر می رســد اگر در دو ســال آینــده آرد رایگان 
به نانوا بدهند باز هم پخت نــان توجیه اقتصادی 
 نداشته باشد چراکه هزینه های سربار نانوایان بالا 

رفته است.

مدیرکل خدمــات بازرگانی وزارت جهاد کشــاورزی 
گفت:  با راه اندازی سامانه ثبت سفارش برنج، زمان ثبت 
کاهش خواهد یافت، شرکت ها امکان رصد، تایید یا رد 
ثبت سفارش را پیدا می کنند و شفافیت و سرعت عمل 
برنامه ریزی افزایش و دقیق دنبال می شــود. همایش 
آموزشی شناسه کالا، تجارت داخلی و سیستمی سازی 
سامانه ثبت سفارش برنج  برگزار شد، پیش از این شناسه 
برنج به صورت عمومی ثبت می شد و پروسه IRC در 
سازمان غذا و دارو زمان بیشتری می برد اکنون هدف این 
است با صدور شناسه اختصاصی مشخصات برنج به شکل 
دقیق قابل ثبت و روند انجام واردات به شکل دقیق قابل 
مشاهده و پیگیری باشد و مراجعات حضور هم کاهش 
یابد. میثم جاهدی مدیرکل خدمــات بازرگانی وزارت 
جهاد کشاورزی در این همایش با اشاره به مزایای استفاده 
از سامانه جامع اظهار داشت:با توجه به مشکلاتی که در 

ثبت سفارش برنج وجود داشت و عدم انطباق شناسه کالا 
با IRC در برخی مــوارد، از فروردین ماه با هماهنگی و 
همکاری خوب سه دستگاه به منظور ثبت سفارش برنج با 
همکاری و مشارکت بخش خصوصی موجب ایجاد تحولی 
در این بخش شد که دستاوردهای ارزشمندی دارد. وی 
اضافه کرد:  اول اینکه با استفاده از این سامانه زمان ثبت 
سفارش کاهش خواهد یافت، همزمان شرکت ها امکان 
رصد و تایید یا رد ثبت سفارش را پیدا می کنند.موضوع 
بعدی شفافیت و سرعت عمل برنامه ریزی سالانه فصلی 
است که به صورت دقیق دنبال می شود. در حوزه برنج 
با توجه به اهمیت برنامه ریزی و زمان بندی، تخصیص 
منابع ارزی بر اساس میزان ثبت سفارش انجام می شود و 
در این روند جریان ورود کالا به کشور به شکل دقیق قابل 
رصد خواهد بود. یک مسئله هم شفاف سازی فرایندها 
با سیستمی سازی اســت که موجب کاهش مراجعات 

حضوری خواهد شــد. در نهایت تسریع و شفاف سازی 
در این فرایند موجب جلوگیری از بروز سوء تفاهمات می 
شود. جاهدی افزود:  شفافیت در تصمیم گیری و دست 
یابی به اطلاعات دقیق سیســتماتیک همچنین حذف 
برخی افراد که به شکل دستی در این روند اثرگذار بودند 
موجب خواهد شــد تصمیم گیری و سیاست گذاری بر 
اساس اطلاعات دقیق و با توجه به سهم بازار صورت بگیرد.

مدیرکل خدمات بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی ادامه 
داد:  به زودی و بعد از برنج موضوع واردات چای نیز مورد 
پیگیری قرار گرفته و در این سامانه راه اندازی خواهد شد. 
در نهایت خوشحالیم که فرایند ها در این روند ، سیستمی 
و منظم می شــود. سالار ســاکت نایب رییس انجمن 
واردکنندگان برنج ایران نیز گفت: یکی از مشــکلات تا 
کنون این بوده که فرایندها در چند سامانه دنبال می شد 
و بعضا برای انجام ثبت سفارش لازم بود بارها اطلاعات 

مورد نظر را وارد کنید و با گذشت چندین ساعت به هیچ 
نتیجه ای نمی رســیدید. وی ادامه داد: یکپارچه شدن 
سامانه های ملی یکی از نیازهای ضروری در این بخش 
است. لازم است که بخش مورد نیاز در سامانه های بانک 
مرکزی و گمرک هم به این فرایند اضافه شود و همگی 
در سامانه جامع تجارت تجمیع شود و پنجره ای واحد 
به جهت انجــام کلیه امورات واردات برای هر شــخص 
حقیقی یا حقوقی ایجاد شود. حقیقت این است که ما در 
این حوزه همچنان عقب هستیم و لازم است کاغذ بازی 
ها در این بخش تمام شود. وی با بیان اینکه دفتر خدمات 
بازرگانی جهــاد و وزارت صمت می توانند در این بخش 
تصمیم سازی های بزرگی را رقم بزنند، افزود:  بازمهندسی 
فرایندها اهمیت زیادی دارد و می تواند ایرادات و اشکالات 
در جریان فرایند جــاری را اصلاح کرده و موجب حذف 

گلوگاه ها و تسریع روند شود.

رشد ۴۰ درصدی واردات ایران از چین

زمین ساخت ۱.۸ میلیون مسکن تامین شد

نارضایتی مردم از اصناف کمتر از یک درصد است

ثبت سفارش های واردات برنج شفاف می شود

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com

رئیــس مرکز ارتباطــات و اطلاع رســانی وزارت 
اقتصاد از ورود بیــش از ۳.2 تن طــلا به صورت 
 رســمی از گمرکات به کشــور در چند ماه اخیر 

خبر داد.

به گــزارش وزارت اقتصاد، »مهــدی محمدی« 
گفــت: در چند ماه اخیــر با مصوبــه دولت برای 
تســهیل واردات طــلا و معافیــت از هرگونــه 
مالیات و عوارض بیش از ۳.2 تــن طلا به صورت 

رسمی از گمرکات کشــور وارد کشور شده است. 
به گفتــه وی، این مصوبه بــا پیگیــری و اصرار 
 وزارت امــور اقتصــادی و دارایی تصویب شــده 

و به اجرا درآمده است.

ورود بیش از ۳.۲ تن 
طلا از گمرکات کشور
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سخنگوی صنعت برق گفت: برق بیش از ۹۰ درصد واحد های صنعتی 
کشــور با هدف تولید حداکثری مطابق برنامــه و بدون محدودیت 
درحال تامین است. رجبی مشهدی سخنگوی صنعت برق گفت: برق 
بیش از ۹۰ درصد واحد های صنعتی کشور که تعدادشان حدود ۵۸۰ 
هزار واحد است، شامل واحد های صنعتی و صنفی به ویژه کارگاه های 
تولیدی کوچک که توسط مردم اداره می شــود و از اشتغال بالایی 

برخوردارند، بدون هیچ محدودیتی درحال تامین است. سخنگوی 
صنعت برق افزود: اجرا نکردن برنامه مدیریت مصرف برق برای ۵۸۰ 
هزار مشــترک صنعتی و صنفی در تابستان ۱۴۰۱ سبب شد تا این 
صنایع کوچک با افزایش قابل توجه تولیدمواجه شوند. او ادامه داد: 
امسال با تامین برق پایدار و عدم اجرای برنامه های مدیریت مصرف، 
این واحد های صنعتی در ابتدای سال جاری نسبت به مدت مشابه 

سال قبل رشد مصرف قابل توجهی داشتند. رجبی مشهدی با استناد 
به آمار بانک مرکزی گفت: فرآورده های غذایی با رشد تولید ۵/۹۳ 
درصد در صدر این جدول قراردارند. همچنین کالا های نســاجی با 
رشد ۴/۴۱ درصد، ماشــین آلات ۱/۳۱درصد، مبلمان ۹/۷ درصد، 
لوازم خانگی ۲/۱۴ درصد، ســازه های فلزی با ۸/۲۴ درصددر این 

فهرست قرار دارند.

رئیس اتحادیه بارفروشــان میدان مرکزی گفت: با توجه به شرایط 
مســاعد تولید و عرضه، قیمت تمامی اقلام میوه و صیفی نسبت به 
هفته گذشته ۱۰ درصد کاهش داشته اســت. مصطفی دارایی نژاد 
گفت: با توجه به فراوانی بار و گرمای هوا، قیمت تمامی اقلام میوه و 

صیفی نسبت به هفته گذشته ۱۰ درصد کاهش داشته است.
او قیمت هر کیلو  آلو قطره طلا را ۲۰ تــا ۴۵ هزار تومان اعلام کرد 
و افزود: اکنون هرکیلــو انگور یاقوتی با نرخ ۲۰ تــا ۴۵ هزارتومان، 

توت فرنگی ســنندج ۳۵ تا ۵۵ هزارتومان، توت فرنگی کرج ۴۰ تا 
۹۰ هزار تومان، خیــار گلخانه ۱۰ تا ۲۰ هزارتومــان، زردآلو ۱۲ تا 
۶۵ هزارتومان، ســیب گلاب ۲۰ تا ۵۰ هزارتومان، شلیل شبرنگ 
۱۵ تا ۴۵ هزارتومان، گوجه ســبز ۲۵ تا ۵۰ هــزار تومان، گیلاس 
تکدانه ۲۵ تا ۹۵ هزارتومان و هلو ۱۰ تــا ۳۵ هزارتومان در میدان 
 مرکزی و با احتساب حداکثر ۳۰ درصد سود در خرده فروشی ها باید 

عرضه شود.

دارایی نژاد قیمت هرکیلو هندوانه را ۳ تا ۸ هزارتومان، طالبی ۵ تا ۶ 
هزارتومان، ملون ۱۰ هزار تومان و گرمک ۱۵ هزارتومان اعلام کرد. 
رئیس اتحادیه بارفروشــان میدان مرکزی ادامه داد: قیمت کنونی 
هرکیلو موز هندی ۴۰ تــا ۵۰ هزار تومان، موز اکــوادور ۵۵ تا ۶۰ 
هزارتومان و انبه ۶۵ تا ۸۰ هزارتومان است. او گفت: با توجه به شرایط 
مساعد تولید و فراوانی بار پیش بینی می شود که قیمت میوه در بازار 

نوسانی نداشته باشد.

رئیس هیئت مدیره اتحادیه مرغداران میهن گفت: با توجه به مازاد 
تولید، هر شــانه تخم مرغ درب مرغداری ۵۰ درصــد کمتر از نرخ 

مصوب درب مرغداری عرضه می شود.
حمیدرضا کاشــانی گفت: قیمت کنونی هر شــانه تخم مرغ درب 
مرغداری ۵۵ هزارتومان اســت که متاسفانه ۵۰ درصد کمتر از نرخ 
مصوب عرضه می شــود. او مازاد تولید را علت اصلی افت چشمگیر 

قیمت تخم مــرغ در بازار اعلام کرد و افزود: بنابــر آمار ماهانه ۱۰۰ 
هزارتن تخم مرغ تولید می شود که ۲۰ هزارتن از این میزان مازاد بر 

نیاز کشور است.
کاشــانی ادامه داد: بنابر قانون دولت مکلف به خرید مازاد تخم مرغ 
است که متاسفانه  پشتیبانی امور دام تاکنون اقدام به خرید و ذخیره 
سازی نکرده اســت. درحالیکه برای کاهش زیان مرغداران باید ۲۰ 

هزارتن تخم مــرغ از مرغداران خرید حمایتی شــود. رئیس هیئت 
مدیره اتحادیه مرغداران میهن گفت: مــازاد تولید و کاهش قیمت 
تخم مرغ کمتر از نــرخ مصوب منجر  به حذف ۲ تــا ۳ میلیون گله 
شده است که با استمرار روند فعلی، گله های زیادی حذف خواهند 
 شــد که این امر مشــکلات متعددی در نیمه دوم ســال در بحث 

بازار  ایجاد می کند.

معاون مدیرعامل شرکت پالایش و پخش فراورده های 
نفتی با بیان اینکه تا پایان ســال هیچ برنامه ای برای 
تغییر قیمت بنزین نداریم، گفت: سوخت هایی را که 
بعضا از برخی کشورها به دلیل آنچه موضوع پایین بودن 
کیفیت مطرح می کنند تحویل نمی گیریم و حتی یک 

لیتر را هم در داخل کشور به مصرف نمی رسانیم.
علی زیار درباره مباحثی در زمینه ســه نرخی شدن 
بنزین اظهار داشت: مباحثی که در برخی محافل عنوان 
می شود ملاک نیست بلکه شاخص ما مصوبه ای است 
که دولت اعلام می کند که در این رابطه تاکنون چیزی 
به ما ابلاغ نشده است، این موضوع باید از سوی مراجع 
رسمی و مسئولین یعنی  رئیس جمهور و یا وزیر نفت 

مطرح شود.
وی تصریح کرد: ما برای کنترل مصرف یک سیاست 
قیمتی داریم که قیمت کالایی را که پرمصرف است 
بالا می بریم تا بهینه مصرف شده و حیف و میل نشود، 
سیاست غیرقیمتی هم داریم که پایش و رصد می کنیم 
و سامانه های جدید بکار می گیریم که در شبکه تامین و 
توزیع اتلاف نداشته باشیم. یک موضوع هم بحث قاچاق 
است برای اینکه مصرف را کنترل کنیم، زیرا قاچاق نیز 

خود را در میزان مصرف نشان می دهد.
معاون مدیرعامل شرکت پالایش و پخش فراورده های 
نفتی با تاکید بر لزوم بکارگیری کارت سوخت شخصی 

برای پایش و کنترل میزان مصرف گفت: اگر مردم از 
کارت سوخت خودشان استفاده کنند هم می توانیم 
داده  برای تحلیل تولید و مصرف داشــته باشیم و هم 
می توان روی مصرف و قاچاق کنترل و مراقبت بیشتری 
صورت گیرد، اینها سیاست های غیرقیمتی برای کنترل 

و برنامه ریزی و مدیریت مصرف هستند.
وی خاطرنشان کرد: اینکه مطرح می شود الزامی شدن 
کارت سوخت شخصی مقدمه چند نرخی شدن است، 
صحت ندارد. وی ادامه داد: در بحث جلوگیری از قاچاق 
سوخت هم به ما کمک می کند، در واقع کارت سوخت 
هم سامانه نظارتی است و هم تولید داده می کند، اگر 
قرار باشد همه از کارت جایگاهدار استفاده کنند داده ای 
در اختیار ما قرار نمی گیرد در صورتی می توانیم از سامانه 
سوخت استفاده مطلوب کنیم که همه از کارت شخصی 
استفاده کنند که بتوانیم روی داده ها حساب کنیم و 

تحلیل و برنامه ریزی آینده را داشته باشیم.
معاون مدیرعامل شرکت پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی با یادآوری اینکه دولت هیچ برنامه ای برای تغییر 
قیمت بنزین ندارد، گفت: اگر سیاستی ابلاغ شد ما هم 

در راستای آن سیاست عمل می کنیم اما درکل طبق 
آنچه همه مطلعیم امســال هیچ گونه افزایش قیمتی 
در بنزین و گازوئیل اعمال نخواهد شــد و تاکنون هم 
چیزی غیر از این گفته نشــده اســت، ما فعلا برنامه 
داریم که همه از کارت سوخت شخصی استفاه کنند 
تا داده های درست داشته باشیم، همچنین برنامه های 
تولید را به جدیت پیگیــری می کنیم و باضافه اینکه 
روی سیاســت های غیرقیمتی برای کنترل مصرف 

کار می کنیم.
وی درباره صادرات نیز با اعلام اینکه دولت فعلا صادرات 
بنزین و گازوئیل ندارد، خاطرنشان کرد: غیر از بنزین و 
گازوئیل برخی فرآورده هایی را که مازاد مصرف داریم، 
صادر می کنیم، اما بعد از کرونا به خاطر مصرف شدید 
و غیرمتعارف اولویت تامین نیاز داخل است، بنابراین 
صادرات بنزیــن و نفتگاز نداریم. زیــار درباره برخی 
محموله های صادراتی که بعضا برگشت می خوردند، 
توضیح داد: صادرات از مسیر مینی ریفاینری ها و بخش 
خصوصی صورت می گیرد ســوخت تولیدی زیر نظر 
شرکت پالایش و پخش با کیفیت و استاندارد جهانی 

است، ما قبلا ۴۰ تا ۵۰ میلیون لیتر به تمام بازارهای 
بین المللی صادرات داشــتیم و برگشتی در کار نبود، 
اکنون هم حتی می توانیم به اروپا صادرات داشته باشیم 

اما فعلا مازاد نداریم.
وی افزود: ما اکنون سوخت هایی را که بعضا از برخی 
کشــورها به دلیل آنچه موضوع پایین بودن کیفیت 
مطرح می کنند تحویــل نمی گیریم و حتی یک لیتر 
را هم در داخل کشــور به مصرف نمی رســانیم، این 
صادرکنندگان به قیمت صادراتــی خوراک تحویل 
می گیرند و سوخت تولیدی را صادر می کنند اینها تحت 
پوشش وزارت صمت صادرات دارند، سوخت تولیدی 
ما در سطح استاندارد حتی اروپا است و در آینده بهتر 

هم خواهد شد.
معاون مدیرعامل شرکت پالایش و پخش فرآورده های 
نفتی گفت: ما در حال حاضر نفــت کوره، ال پی جی، 
سوخت جت و نفت سفید صادر می کنیم اما در مورد 
بنزین و گازوئیل اولویت تامین نیاز داخل است. صادرات 
نفت کوره در تابســتان ۶۰ میلیون لیتــر در روز و در 
زمستان به ۴۰ میلیون لیتر می رسد، گاز مایع هم به 
صورت محموله های ۳۰ هزار ۵۰ هزار و ۱۰۰ هزار تن 
و بر اساس انبارش در بورس عرضه می شود. نفت سفید 
نیز بر اســاس مازاد و نیازی که خریدار اعلام می کند، 

صادر می شود.

رشد تولید صنایع کوچک 

میوه و صیفی ارزان شد

تخم مرغ ۵۰ درصد کمتر از نرخ مصوب عرضه می شود
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درپی تخلف برخی خودروسازان در اعلام قیمت 
های ابلاغی، شــورای رقابت با توجه به بازخورد 
مطالبات مردمی و بر اساس وظایف ذاتی خود در 
نظارت و بازرسی نحوه اجرای دستورالعمل های 

صادره، طی نامه ای به خودروسازان اخطار داد.
در متــن اخطاریــه جدیــد شــورای رقابت به 
خودروسازان آمده است: "شکایات متعدد واصله 
به شورای رقابت حاکی از وقوع تخلف از قیمت های 
ابلاغی شــورای رقابت درخصــوص خودروهای 
سواری می باشــد. موکداً خاطر نشــان می سازد 
هرگونه تغییر قیمت هــای درب کارخانه ابلاغی 
شورای رقابت، تخلف محسوب شــده و علاوه بر 
رسیدگی در شورای رقابت، موضوع از طریق مراجع 

قضاوتی و نظارتی پیگیری خواهد شد. همچنین 
تمامی شرکت های خودروسازی مکلفند با توجه 
به مفاد ماده ۷ قانون ساماندهی صنعت خودرو، 
قیمت های فــروش خودروهــای تولیدی خود 
را شامل قیمت ابلاغی شــورای رقابت به علاوه 
هزینه های مصرف کننده به تفکیک، به شورای 
رقابت اعلام کنند و با توجه به ماده ۴ آیین نامه 
اجرایی قانون حمایت از حقوق مصرف کنندگان 
خودرو، قیمت  هــای فروش خــود را در پایگاه 
اطلاع رســانی شرکت، در دســترس عموم قرار 
دهند. شایان ذکر اســت در صورت استنکاف از 
انجام تکالیف قانونی فوق الذکر اقدامات قانونی 

مقتضی به عمل خواهد آمد.”

در جلسه ای با حضور رئیس سازمان هواپیمایی 
کشــوری، معاون دادســتان تهران، مسئولان 
ســازمان تعزیرات حکومتی و نماینده سازمان 
بازرسی کل کشــور، تصمیمات جدیدی برای 
برخورد قضایــی با گرانفروشــان بلیت هواپیما 

اتخاذ شد.
نشست هم اندیشی درخصوص نرخ بلیت هواپیما، 
تخلفات نرخی و نحوه مقابله با گران فروشی بلیت 
با حضور محمد محمدی بخش رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشــوری، عبــاس فرزادنیا معاون 
دادســتان تهران، مسئولان ســازمان تعزیرات 
حکومتی و نماینده ســازمان بازرسی کل کشور 
در محل سازمان هواپیمایی کشوری برگزار شد. 
در این نشســت ابتدا رئیس سازمان هواپیمایی 
کشــوری به تشــریح اقدامات صورت گرفته در 

جهت ارتقای صنعت هوانوردی پرداخت.
وی در ادامه به برگزاری جلسات آسیب شناسی در 
موضوع نرخ بلیت هواپیما در سازمان هواپیمایی 
کشــوری اشــاره کرد و نحوه عملکرد سازمان 

در مقابــل دفاتر خدمــات مســافرت هوایی و 
شرکت های هواپیمایی متخلف در خصوص نرخ 

بلیت هواپیما را مطرح کرد.
در ادامه معاون دادســتان تهــران نیز گفت: در 
موضوع تخلف و جرم گران فروشی بلیت هواپیما 
و برخوردها، باید هر دو طرف عرضه و تقاضا مورد 
توجه قرار گیرد و نرخ های بلیــت هم مطابق با 
نرخ تورم ســالانه به صورت منطقــی و عادلانه 

اصلاح شود.
در این جلسه به منظور کنترل نرخ بلیت هواپیما 
تصمیماتــی از جملــه نحوه برخــورد قضایی و 
تعزیراتی بــا دفاتر و ســایت های متخلف دارای 
مجوز، برخورد قضایی با دفاتر و سایت های متخلف 
فاقد مجــوز به فراخور جــرم صورت گرفته، عدم 
تسامح با متخلفان و تشکیل تیم نظارت و بازرسی 
با همفکری تمامی مراجع ذی ربط اخذ شد و مقرر 
شد مکاتبه با دادستانی جهت برخوردهای قانونی 
با متخلفان در مراکز استان ها به صورت مستقل و 

بدون ارجاع به مرکز صورت گیرد.

رئیس اتحادیه دارندگان قنادي، شیریني فروشي 
و کافه قنادي تهــران با تاکید بــر اینکه قیمت 
شیریني اصلا گران نیســت گفت: میزان عرضه 
و تقاضا، کیفیت محصــولات و گراني مواد اولیه 

قیمت شیریني را تعیین مي کند.
  علي بهره مند،؛ رئیس اتحادیه د ارندگان قنادي 
و شیریني فروشي و کافه قنادي تهران انجام داد 
بیان کرد: درحوزه شــیریني ها و صنف قنادي 
اصلا گراني وجود ندارد؛ بلکه قیمت شــیریني و 
محصولات قنادي که امروز شــاهد آن هستیم 
نتیجه و ماحصل تورمي اســت که گران شدن 
مواد اولیه و بالا رفتن هزینه هاي تولید وعرضه را 

موجب شده است.
وي ادامه داد: در حال حاضر قیمت ها تابع نظام 
عرضه و تقاضا هســتند وکیفیــت محصولات و 
رضایت مصرف کننده ها نیــز در تعیین قیمت 

 ها موثــر اســت و تعادلي نســبي و مناســب 
را داراست.

رئیس اتحادیه دارندگان قنادي، شیریني فروشي 
و کافه قنادي تهران خاطر نشــان کرد: موضوع 
مهمي که باید به آن توجه کرد این که به خاطر 
تورم موجود و افزیش شدید هزینه هاي زندگي 
متاسفانه سهم شیریني در سبد مصرف بسیاري 

از خانوارها کم شده است.
بهره مند در خاتمه تصریح کرد: مهمترین چالشي 
که صنف قنادان و شیریني فروشان با آن مواجه 
هســتند علاوه بر تامین مواد اولیه مرغوب براي 
تولید، کاهش تقاضا و خارج شــدن شیریني از 
سبد خرید مردم است؛ زیرا تامین حداقل هاي 
زندگي براي عموم شهروندان دشوار شده است 
و این خــود میزان فروش واحد هــاي صنفي را 

کاهش مي دهد.

در حال حاضر که عنوان می شود سرانه مصرف گوشت 
قرمز کاهش پیــدا کرده و به حــدود ۶ تا ۷ کیلو گرم 
به ازای هر نفر در سال رســیده با براورد جمعیتی ۸۵ 
میلیون نفر نیاز کشور حدود ۵۱۰ هزار تن خواهد بود. 
بازار گوشت قرمز نا به سامان بوده و تنوع قیمت ها به 
اضافه اعمال سلیقه آن را مدیریت می کند. سال ۹۶ الزام 
نرخ مصوب از بازار گوشت گوسفند و گوساله حذف شد 
بنابراین نباید این تنوع قیمتی خیلی دور از ذهن باشد. 
در ادامه سلسله گزارش های مربوط به وضعیت تولید و 
نیاز سالانه کشور در گروه کالاهای اساسی، بازار گوشت 

قرمز مورد بررسی قرار گرفته است.
افشــین صدر دادرس، مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام 
سبک کشور درباره وضعیت تولید و میزان نیاز بازار گوشت 
به مهر گفت: در چند سال گذشــته )۲ تا ۳ سال قبل( 
حدود یک میلیون تن مصرف گوشت قرمز کشور اعم از 
گوسفندی و گوساله بود؛ سال هایی که هر فرد ۱۲ کیلو 
گرم مصرف سرانه داشته است. از این عدد ۸۰۰ تا ۹۰۰ 
هزار تن در داخل تولید و تأمین می شد و ۱۳۰ تا ۱۴۰ 
هزار تن هم گوشــت صنعتی برای مصارف محصولات 

غذایی مانند سوسیس، کالباس و… وارد می شد.
وی افزود: در حال حاضر که عنوان می شــود ســرانه 
مصرف کاهش پیدا کرده و به حدود ۶ تا ۷ کیلو گرم 
به ازای هر نفر در سال رســیده با براورد جمعیتی ۸۵ 
میلیون نفر نیاز کشور حدود ۵۱۰ هزار تن خواهد بود. 
امسال به دلیل بارندگی شرایط مراتع به نسبت بهتر از 
سال گذشته بوده و پروار دام باید روند افزایشی داشته 
باشد. مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام سبک کشور در این 
باره توضیح داد و گفت: تداوم در تولید امر مهمی است. 
این مهم زمانی به دســت می آید که دامداران بدانند، 
می توانند محصولات را بــه روز عرضه کنند و خریدار 
وجود دارد. اما با وجود افزایش قیمت تمام شده و کاهش 
قدرت خرید مردم، دولت بایــد ورود کرده و در قالب 
خرید تضمینی که در قانون هم پیش بینی شده مبادرت 
به خرید دام و گوشت قرمز کند یا مسیر صادرات که آن 
هم در قانون پیش بینی شده است تسهیل شود.وی 

تاکید کرد: به هر حال با هر روشــی باید محصولات با 
قیمت تمام شده به اضافه سود متعارف خریداری شود 
و اگر این طور نباشد و محصولات بازار نداشته یا قیمت 
پایینی داشته باشند کشتار زودهنگام رخ می دهد و 
لاشه وزن کافی نخواهد داشت؛ یا دامداران شروع به 
کشــتار دام های ماده می کنند. وی اضافه کرد: گاهی 
هم شاهد هســتیم افرادی با قیمت مناسب حاضر به 
خرید دام ها بوده و در نهایت به کشــورهای همسایه 
قاچاق می کنند؛ به همین دلیل به شکل وسیع دام از 
کشور خارج می شود. در ادامه مجتبی عالی، مدیر عامل 
اتحادیه سراسری دامداران درباره آمار دام کشور به مهر 
گفت: بر اساس آمار منتشر شده بین ۵۰ تا ۶۰ میلیون 
رأس دام سبک در کشــور وجود دارد و ۸ تا ۹ میلیون 
رأس دام ســنگین. وی عنوان کرد: بعد از تولد به هر 
دام پلاک داده می شود اما با کشتار این پلاک ها حذف 
نمی شود از این رو آمار دقیقی درباره میزان دام سبک و 

سنگین کشور وجود ندارد.
عالی درباره میزان گوشت هر دام سبک و سنگین گفت: 
این موضوع بستگی به نژاد دام، زمان کشتار و کیفیت 
تغذیه دارد. اگر تمام این مؤلفه ها فراهم باشد می توان 
انتظار داشت ۵۰ درصد از وزن دام، گوشت باشد؛ ولی 
تمام این موضوع به شروطی بر می گردد که عنوان شد. 
وی یادآور شد: هر بره هنگام تولد بین ۲ تا ۳ کیلو گرم 
وزن دارد. وقتی پروار می شود به متوسط ۷۰ کیلو گرم 
می رسد. همچنین در دام سنگین، گوساله هنگام تولید 
۵۰ کیلو گرم وزن داشته که با پروار شدن به یک تن و 
در حالت مطلوب به ۱.۵ تا ۲ تن می رسد. مدیرعامل 
اتحادیه سراسری دامداران در ادامه سخنان خود گفت: 
به طور متوسط گوسفندان با وزن ۴۰ تا ۴۵ کیلو گرم 
آماده کشتار هستند و این عدد برای گاو بین ۵۰۰ تا 
۵۵۰ کیلو گرم است. با توجه به کمبود گوشت ضروری 
است گوسفند بالای ۵۰ کیلو گرم باشد و سپس برای 
کشتار برود که لاشــه حداقل ۲۵ کیلو گرم گوشت 
داشته باشد. یا گاو ۵۰۰ کیلو گرم باشد تا حدود ۳۰۰ 

کیلو گرم گوشت به دست آید.

سخنگوی ســازمان مالیاتی 
با بیان اینکه کلیه کارتخوان 
های فعال به پرونده  مالیاتی 
متصل شده اند،در مورد علت 
عدم تعیین تکلیف پوز اصناف 
خاص در گذشته گفت: ملاحظه سازمان مالیاتی این بود 
دستگاه های کارتخوانی که با ضروریات زندگی مردم در 

ارتباط است را قطع نکند. 
مهدی موحدی ســخنگوی ســازمان امــور مالیاتی 
در پاســخ به ســوالی در خصوص برخی دستگاه های 
کارتخوان متصل نشده به پرونده هایی که گفته می شود 
گردش های میلیاردی نیز دارند گفت: در حال حاضر کلیه 
دستگاه های کارتخوان فعال به پرونده های مالیاتی متصل 

شده اند و هیچگونه پوز تعیین تکلیف نشده ای نداریم.
وی افزود: تمامی پوزها یا به پرونده های مالیاتی الصاق 
می شــوند و یا اینکه غیرفعال می شــوند. سازمان امور 
مالیاتی وب سرویســی دارد که اطلاعات مربوط به این 

موارد از جانب بانک مرکزی دریافت می شود. بنابراین 
اطلاعات بانک مرکزی عینا در سازمان امور مالیاتی مورد 
استفاده قرار می گیرد. رئیس مرکز آموزش و پژوهش های 
سازمان امور مالیاتی ادامه داد: اگر خطایی در این بین 
وجود داشته باشد احتمالا مربوط به خطاهای داده ای 
است که از طریق این وب سرویس در اختیار سازمان امور 

مالیاتی قرار گرفته است.
به گزارش تســنیم، وی گفت: در این بین ممکن است 
برخی افراد از دســتگاه های کارتخوانــی که مربوط به 
مشــاغل معاف از مالیات است اســتفاده کنند و از این 
طریق اقدام به فرار مالیاتی کنند اما این مسئله عمومیت 
ندارد. در حال حاضر بیش از ۹ میلیون پوز فعال  داریم 
که به پرونده مالیاتی ملحق شــده است. گام بعدی در 
خصوص برخی سوء استفاده های احتمالی از دستگاه های 
کارتخــوان، هماهنگی با بانک مرکزی بــرای افزایش 
نظارت ها در این حوزه است چرا که اطاعات مربوط به این 
مسئله در نهایت از جانب بانک مرکزی به سازمان امور 

مالیاتی می رسد.
موحدی در پاسخ به سوالی در خصوص اینکه چرا تا پیش 

از این برخی دســتگاه های کارتخوان مربوط به اصناف 
خاص به پرونده های مالیاتی آنها متصل نشده بود اما در 
عین حال سازمان امور مالیاتی و بانک مرکزی اقدامی در 
مورد غیرفعال کردن آنها انجام نداده بودند، گفت: علت، 
برخی از ملاحظات بود. ملاحظاتی وجود داشت که اگر 
این دســتگاه های پوز قطع می شــدند کار آن دسته از 
فعالان به طور کامل متوقف می شد. لازم بود تا این دسته 
رصد، تفکیک، طبقه بندی و سپس تفکیک شوند که این 
اقدام هم اکنون انجام شده است. در حقیقت علت اصلی 
این بود که ما دســتگاه های کارتخوانی که با ضروریات 

زندگی مردم در ارتباط است را قطع نکنیم. 
وی با بیان اینکه با تعامل بانک مرکزی در حال شناسایی 
حســاب های شــخصی با کاربری تجاری براســاس 
الگوریتم های مشخصی هستیم، گفت: برای آن دسته از 
افرادی که پرونده مالیاتی داشته باشند، حساب شناسایی 
شده به پرونده مالیاتی متصل خواهد شد و برای افرادی 

که پرونده ندارند نیز پرونده مالیاتی تشکیل خواهد شد.
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتــی در مــورد تعداد 
حساب های تجاری شناسایی شده گفت: در حال حاضر 

بیش از  ۱۳ میلیون  حساب تجاری داریم. موحدی در 
پاسخ به ســوالی در مورد اخطار کد ۴۴ که برای برخی 
مودیان در زمان ارائه اظهارنامه در سامانه نمایش داده 
می شود، گفت: این کد مربوط به نقص در ثبت نام است. 
بنابراین احتمالا بخشی از اطلاعات این افراد ناقص است 
که باید تکمیل شود و پس از آن می توانند نسبت به ارائه 

اظهارنامه خود اقدام کنند. شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

کارتخوان فعال بدون پرونده مالیاتی نداریم

شناسایی بیش از 13 میلیون حساب تجاری  
شورای رقابت خودروسازان گران فروش را تهدید برخورد قضایی کرد

تصمیمات جدید دولت برای برخورد قضایی با گرانفروشان بلیت هواپیما

سهم شیریني در سبد خانوارها کم شده است

نیاز کشور به گوشت قرمز نصف شد

فرار مالیاتی گسترده در کشور
مسعود دانشمند، اقتصاددان

در کشور فرار مالیاتی گسترده ای وجود دارد و 
میزان مالیات دریافتی به نسبت تولید ناخالص 
داخلی اندک است. شواهد حکایت از این دارد 
که در حال حاضر میزان مالیات دریافتی کمتر 
از برآوردها اســت. برخی از نهادها و ارگان ها 
دارای شرکت های کوچک و متوسطی بوده که 
مالیاتی برای آن پرداخت نمی شود و به عبارت 
معافیت مالیاتی عجیبی دارند، این درحالی 
بوده که واحدهای تولیدی مشابه باید مالیات 
خود را پرداخت نمایند، در نتیجه شاهد رقابت 

نابرابر در بازار هستیم.
اگر نظام مالیاتی ما بتواند پولشویی را در کشور 
کنترل کند، شــاهد آن خواهیم بود که رشوه، 
رانت و قاچاق تا ۹۰ درصد کاهش پیدا می کند. 
این کار به وسیله دقت در اظهارنامه های مالیاتی 
محقق خواهد شد. ســلامت دارایی هنگامی 
محقق می شــود که در انتهای هرسال هر فرد 
اظهارنامه مالیاتی را تکمیل نماید. در این شیوه، 
اگر کارمندی که دارای حقوق مشخص است به 
طور ناگهانی یک خانه چند میلیاردی خریداری 
کند، موظف است مسیر پول دریافتی خود به 

سازمان امور مالیاتی نشان دهد.
اظهارنامه مالیاتی برای تمام مردم اســت و 
نباید فرقی میان مسوولان و مردم عادی باشد. 
زمان انتقال پول، مبلغــی از یک فرد خارج و 
به حســاب فرد دیگری منتقل می شود، در 
نتیجه یک دارایی از فروشــنده کاهش پیدا 
می کند، ثبــت این امر به ســلامت دارایی و 
افزایش درآمدهای مالیاتی کمک شــایانی 
خواهد داشت. در حال حاضر تنها فروشگاه ها 
و شرکت های رسمی مالیات خود را پرداخت 
می نمایند و فرار مالیاتی گســترده در کشور 

وجود دارد.

امکان صادرات بنزین به اروپا 

امسال بنزین گران نمی شود
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عضويت ۱۱8 شركت دانش بنيان در مركز نوآوری 
شركت ملی پست

عضو هیات مدیره شبکه ملی پست گفت: اکنون ۱۱۸ شرکت دانش بنیان 
و استارتاپ در مرکز نوآوری شرکت ملی پست عضو هستند و در تلاشیم تا 

مقدمات حضور پررنگ تر »صنعت« در این بخش را مهیا کنیم.
»محمدرضا قادری« در نشست ســرمایه گذاری کارایا با همراهی مرکز 
نوآوری پست، تجارت الکترونیک و لجستیک پیشرفته شرکت ملی پست 
که با حضور استارتاپ ها و شرکت های دانش بنیان این حوزه برگزار شد، 
افزود: پست ایران قدیمی ترین پست دنیا است و ما را به عنوان مخترعین 
پست می شناسند. پست سه قرن را درک کرده و باقی ماندن در این عرصه 

نیازمند خلاقیت و نوآوری است.
وی تاکید کرد: هدف ما در شرکت ملی پست کمک کردن به استارتاپ های 
خرد است. دنیای امروز دنیای دیجیتال است و در عصری هستیم که همه 
چیز به سمت دیجیتال شدن در حرکت است. قادری ادامه داد: در این عصر 
صدای مشــتری و کاربر بلند است و شنیده می شــود. پاسخگویی به نیاز 
مخاطب کار یک کسب و کار خطی نیست و نیازمند اکوسیستمی است که 

در چارچوب کسب و کار پلتفرمی فعالیت می کند.
وی تاکید کرد: این فضا نیازمند آن است تا شرکت های بسیاری جذب شوند 
تا بتوانند نیازهای مشتریان پست را شخصی سازی کنند، به همین دلیل 
مرکز نوآوری پست را در ســال ۱۴۰۰ راه اندازی کردیم تا هوشمندسازی 
و دیجیتالی شدن پست سرعت بگیرد و در کنار آن بتوانیم از شرکت های 

دانش بنیان حمایت کنیم.
عضو هیات مدیره شبکه ملی پست تصریح کرد: از مهر ۱۴۰۰ که این کار 
را آغاز کردیم تا امروز بیش از ۱۱۸ شرکت عضو مرکز نوآوری ما هستند و 
در ۱۲ استان و در زمینه های مختلف فعالیت می کنید. یکی از اساسی ترین 

نیازهای مجموعه ها جذب سرمایه گذار است تا بتواند بازار را تامین کند.
وی خاطرنشان کرد: امروز با همکاری مجموعه »کارایا« این مسیر را آغاز 
کردیم تا ســرمایه گذاران بخش خصوصی فرصتی پیدا کنند تا روی این 
شرکت های دانش بنیان سرمایه گذاری کنند. رییس مرکز نوآوری پست 
تصریح کرد: با توجه به گستردگی فعالیت های پست و مشتریانی که دارد، 
برای شرکت هایی که با مرکز نوآوری کار می کنند بازار را تضمین می کنیم.
وی اظهار داشت: موزه ارتباطات قرار اســت از این به بعد کارخانه نوآوری 
پست باشد. در گذشته اینجا مرکز نوآوری بود اما از آنجایی که قصد داریم 
صنعت نیز در بخش پســت حضور پررنگ تری داشته باشد قرار است این 

مرکز به کارخانه نوآوری تبدیل شود.

تسهيل اشتغال دانش آموختگان »مديريت فناوری« 
در شركتهای دانش بنيان

رییس صنــدوق نــوآوری و شــکوفایی از هموار شــدن زمینه های اشــتغال 
دانش آموختگان رشته های مدیریت فناوری و نوآوری در شرکت های دانش بنیان 
خبر داد. به گزارش صندوق نوآوری و شــکوفایی، دکتر محمدصادق خیاطیان 
در نشست با اعضای هیئت  مدیره انجمن مدیریت فناوری و نوآوری ایران اظهار 
کرد: صندوق نوآوری بر اساس وظیفه قانونی خود موظف به حمایت مستقیم از 
شرکت های دانش بنیان است اما در سال های گذشته با گسترش زیست بوم نوآوری 
کشور و توسعه استارت آپ ها، شرکت های خلاق و هسته های فناور، صندوق نیز 
سعی کرد حمایت های خود را به سایر اجزای زیست بوم برساند و امروز بیش از ۷۵ 

نوع خدمت را به این زیست بوم ارائه می دهیم.
خیاطیان در بخش دیگری از ســخنان خود بــا تاکید بر تقویــت زمینه های 
همکاری های مشترک میان صندوق نوآوری و شکوفایی و انجمن مدیریت فناوری 
و نوآوری ایران در راستای توسعه اقتصاد دانش بنیان گفت: انجمن مدیریت فناوری 
و نوآوری از ظرفیت مناسبی برای اعتباربخشی و توانمندسازی کارگزاران زیست بوم 
فناوری و نوآوری کشور برخوردار است و ما نیز قصد داریم از این ظرفیت به نفع 

توسعه اقتصاد دانش بنیان بهره ببریم.
وی افزود: صندوق نوآوری در برنامه های خود به دنبال فراهم ساختن زمینه جذب 
کارشناسان و دانش آموختگان رشته  های مرتبط با مدیریت فناوری و نوآوری در 
شرکت های دانش بنیان است. رئیس صندوق نوآوری و شکوفایی در ادامه با بیان 
اینکه در تدوین سیاســت ها و برنامه های حوزه اقتصاد دانش بنیان باید از شبکه 
نخبگانی حوزه مدیریت و سیاستگذاری علم، فناوری و نوآوری استفاده کرد، گفت: 
در این راستا صندوق نوآوری و شکوفایی آماده مشارکت در برگزاری کنفرانس 
بین المللی مدیریت فناوری و نوآوری با محوریت تامین مالی زیست بوم نوآوری 
کشور است. رئیس صندوق نوآوری و شــکوفایی در پایان با تاکید بر اینکه امروز 
جامعه دانش بنیان را نخبگان کشور تشکیل داده اند، گفت: یکی از آثار همکاری 
صندوق نوآوری و انجمن مدیریت فناوری و نوآوری می تواند بهره گیری بیشتر و 

درست تر از ظرفیت شبکه نخبگان کشور باشد.

ورود سازمان حمايت به بررسی تخلفات احتمالی 
واردات تلفن همراه

سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان به منظور بررسی تخلفات احتمالی در 
حوزه هایی از جمله قیمت گذاری، سود متعارف و ... مکاتباتی را با واردکنندگان 
انبوه تلفن همراه داشته است. اخیرا معاونت بازرسی و نظارت بر کالاهای سرمایه ای 
سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در مکاتبه ای با برخی 
واردکنندگان انبوه تلفن همراه و لوازم جانبی اقدمات مقدماتی را برای بررســی 
تخلفات احتمالی در خصوص مواردی از جمله قیمت گذاری، سود متعارف و... آغاز 
کرده است. براین اساس از تعدادی از شرکت های واردکننده در خواست شده تا 
اطلاعات کاملی در خصوص میزان دقیق واردات تفکیکی هر محصول ، فهرست 
کامل خریداران با اعلام میزان نوع و قیمت کالای فروخته شــده و نشانی پستی 
تعداد موجودی کالا مربوط به ســال ۱۴۰۱ و دو ماهه سال جاری در قالب فایل 
اکسل به همراه بهای تمام شده تهیه و به سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان 

و تولیدکنندگان را ارسال کنند.
متن این نامه که به برخی شرکت های واردکننده تلفن همراه ارسال شده است 
به شرح زیر است: بر اساس اطلاعات استخراج شده از سامانه های موجود و ذیل 
تعرفه های انواع تلفن همراه، تبلت و قطعات مرتبط در سال ۱۴۰۱ معادل... دلار 
واردات توسط آن شرکت صورت گرفته است. در همین راستا مقرر فرمایید اطلاعات 
کاملی از میزاندقیق واردات تفکیکی هر محصول، فهرست کامل خریداران با اعلام 
میزان نوع و قیمت کالای فروخته شده و نشانی پستی تعداد موجودی کالا، مربوط 
به سال ۱۴۰۱ و دو ماهه سال جاری در قالب فایل اکسل تهیه و به همراه مستندات 
و مدارک مربوط به بهای تمام شده مطابق با جداول و فرمهای پیوست به این سازمان 
ارسال گردد. در ماه های اخیر بازار تلفن های همراه با وجود دریافت ارز از سامانه نیما 
و بازار مبادله نوسانات زیادی را تجربه کرده است. این اتفاق در در حالی  رخ داده 
است که موبایل های کمتر از 6۰۰ دلار با ارز رسمی وارد کشور می شوند و اساسا با 

توجه به تثبیت نسبی نرخ ارز رسمی نباید به طور جدی دچار نوسان می شدند.
گفتنی است، در حال حاضر موبایل های بالای 6۰۰ دلار از طریق رویه واردات در 
برابر صادرات خود امکان واردات به کشور را پیدا کردند اما این در حالی است که 
از مدت ها قبل بحث قیمت گذاری و سود های نامتعارف ابهامات جدی را در بازار 

تلفن های همراه ایجاد کرده بود.

اخبار

وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعــات گفــت: یکی از 
مشــکلاتی کــه در کوچ 
کسب وکارهای اینترنتی از 
سکوی خارجی به داخلی وجود داشت، این بود که 
آن ها باید در پلتفرم های بومی مالیات می پرداختند 
که دولت یک معافیت مالیاتی بــرای این گروه از 

کسب و کارهای برخط فراهم کرد.
عیسی زارع پور در حاشــیه جلسه هیات دولت در 
جمع خبرنگاران با تشریح مصوبات دولت در حوزه 
کسب و کارهای اینترنتی اظهار داشت: دولت این 
تسهیل را فراهم کرده تا کسب و کارهای اینترنتی 
داخلی در استفاده از ســکوهای داخلی از معافیت 
مالیاتی برخوردار شــوند و حتی برای آن دسته از 
کســب و کارهای مجازی که علاوه بر فعالیت در 
فضای مجازی کســب و کار فیزیکی هــم دارند، 
مصوب شــد در صورتی که صورتهای مالی بخش 

مجازی فعال باشد، مشمول معافیت خواهد شد.

وی افزود: بر اساس این مصوبه، آن دسته از کسب 
و کارهای اینترنتی که تــا پایان ۱۴۰۱ کد مالیاتی 
نداشته و اظهارنامه مالیاتی کار نکرده اند، از معافیت 
مالیاتی برخوردار می شود که این اقدام امکان خوبی 

تا در صفحه های داخلی فعالیت کنند.
وی با اشاره به مهاجرت کسب و کارهای اینترنتی 
از سکوهای داخلی به ســکوهای خارجی به دلیل 
پرداخت مالیات اظهار کرد: دولت این تســهیل را 
فراهم کرده تا کسب و کارهای اینترنتی داخلی در 
صورت استفاده از سکوهای داخلی معافیت مالیاتی 

داشته باشند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تصریح کرد: این 
مصوبه را بستر خوبی برای فعالیت کسب و کار ها در 

بستر فضای مجازی دانست.
زارع پور با بیان اینکه شب و روز در تلاش هستیم 
تا سرعت اینترنت افزایش پیدا کند، از برنامه دولت 
برای برخورداری هشت میلیون خانوار از فیبر نوری 
تا پایان سال خبر داد. وی افزود: اکنون حدود ۵/۳ 
میلیون تحت پوشش فیبر نوری قرار گرفته اند به 
طوری که ســرعت اینترنت را بیش از ۱۰۰ شهر تا 

هزار مگابیت بر ثانیه افزایش داده است.
وزیر ارتباطات به تلاش برای تلاش تولید گوشــی 

تلفن همراه در کشــور با همــکاری وزارت صمت 
اشــاره کرد و افزود: برنامه ای نیز طراحی شــده 
تا از ظرفیــت هایی کــه در داخل کشــور وجود 
دارد برای تولید گوشــی اســتفاده کنیم. اکنون 
در منطقه ویــژه اقتصادی پیام به چند شــرکت 
 زمین ارائــه شــده و در حــال راه انــدازی خط 

تولید هستند.

وی درباره تغییر نیافتن ســاعت در برخی گوشی 
های تلفن همراه نیز توضیــح داد که این تغییر به 
صورت خودکار در حدود ۹۳ درصد از گوشــی ها 
اتفاق افتاده است و مشکل در تولیدکنندگانی است 
که ما با کشورهای آنها ارتباط رسمی نداریم که در 
این رابطه هم در حال مذاکره هســتیم که مدل به 

مدل مشکل حب شود.

وزير ارتباطات و فناوری اطلاعات خبر داد:

معافیت مالیاتی کسب وکارهای اینترنتی فعال در سکوهای داخلی
News kasbokar@gmail.com

در بیست و ششمین دوره نمایشگاه الکامپ تاکنون 
۴۷۰ تا ۴۸۰ شرکت، فضایی به میزان ۲۳ هزار متر 

مربع را به خود اختصاص داده اند.
به گزارش سازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران، 
در نشست خبری سازمان نظام صنفی رایانه ای استان 
عنوان شد حضور ۱۰ شرکت و ۷۰ مهمان خارجی از 

دیگر ویژگی های نمایشگاه امسال عنوان شد.
در بخش دیگری از نشست خبری این سازمان که به 
موضوع الکامپ اختصاص داشت، سیدحسن هاشمی، 
رئیس سازمان نصر کشــور که به صورت آنلاین در 
جلسه حضور داشــت، با بیان اینکه ماه های دشوار 
گذشته پشت سرنهاده شده اســت ابراز امیدواری 
کرد که الکامپ امســال نقطه تحول حوزه فاوا در 

کشور باشد.
وی گفت: در سال گذشته در سازمان نظام صنفی 
رایانه ای کشور بدون هیاهو پیگیر مشکلات بودیم و 
در تلاشیم برای امیدآفرینی بیشتر بتوانیم اقداماتی 

درست انجام دهیم.
رئیس نصر کشور طرح مستقیم موضوعات با شخص 
رئیس جمهوری را مؤثر دانست و افزود: در وزارتخانه 
موضوع اختلالات اینترنتی پیگیری شد و فکر می کنم 
بخشی از این مشکلات تا حدی رفع شده است ولی باز 
هم به عنوان مطالبه گر مشکلات را دنبال می کنیم. 
او از مسئولان درخواست کرد در نمایشگاه الکامپ 
حضور پیدا کنند و با فعالان صنعت فاوا گفت وگوهای 

مستقیم داشته باشند.
هاشــمی بیان کرد: اگر می خواهیــم هدف هایی 
مثل افزایش ســهم اقتصاد دیجیتال محقق شود 
باید امید و انگیزه را در این حــوزه ایجاد کنیم که 

امیدوارم الکامپ در این راســتا باشد. آزاد معروفی، 
عضو هیئــت مدیره ســازمان نصر تهــران و دبیر 
کل نصر کشور نیز در ســخنانی گفت: این رویداد 
محلی برای معرفی شــدن افراد به همدیگر و انجام 
 مارکتینگ اســت. امیــدوارم الکامپ مشــکلات 

صنعت IT را برطرف کند.
وی ادامه داد: مسئولان باید به این موضوع توجه کنند 
که برگزاری یک الکامپ بین المللی خوب، مستلزم 
آن است که تاریخ برگزاری آن دست کم از یک سال 

پیش مشخص باشد.
دبیر کل نصر کشور بیان کرد: اگر شرکت نمایشگاه ها 
و وزارت صمت ترتیبی دهند که سازمان نظام صنفی 
رایانه ای برای چند دوره برگزارکننده این نمایشگاه 
باشد می توانیم برای حضور شرکت های خارجی در 
نمایشگاه برنامه ریزی کنیم. آنچه که دغدغه ماست 
ساماندهی بازار و ایجاد محیط سالم و رقابتی است 
که نمایشــگاه الکامپ می تواند بســتری برای این 

موضوعات باشد.

حضور بیش از ۴۷۰ شرکت در الکامپ
در بخشی از این نشست، صادق فرامرزی، عضو هیأت 
رئیسه ســازمان نظام صنفی رایانه ای استان تهران 
درباره جزئیات نمایشــگاه الکامپ و میزان حضور 
شرکت ها، توضیحاتی داد: برای نمایشگاه الکامپ 
فضایی به وسعت ۴۰ هزار متر اختصاص داده شده 
اســت و تا کنون ۴۷۰ تا ۴۸۰ شرکت، فضایی را به 
میزان ۲۳ هزار متر مربع به خود اختصاص داده اند. 
همه اپراتورها و بسیاری از سازمان ها مرتبط دولتی 

هم در این رویداد حضور دارند.

وی دربــاره حضــور شــرکت  های خارجــی در 
این نمایشــگاه گفــت: ۱۰ شــرکت و ۷۰ مهمان 
خارجــی از کشــورهایی مانند روســیه، ترکیه، 
 عراق، پاکســتان، چین، ارمنســتان و… حضور 

خواهند داشت.
فرامرزی ویژگی مشــخص نمایشــگاه امسال را 
»کانتنت« دانســت و گفت: اکنون زمان گفت وگو 
است و این نمایشــگاه مکانی برای گفت وگو است. 
در کنار این موارد تینو استارز ویژه دانش آموزان هم 
در نظر گرفته شده و با همکاری آموزش و پرورش، 
دانش آموزان در این نمایشگاه حضور خواهند یافت 
و با بازار و منتورها روبرو می شوند. او گفت: همچنین 
نرم افزاری برای تعاملات B۲B میان شــرکت های 

ایرانی و خارجی معرفی می شود.
وی در پاسخ به پرسشــی در خصوص هزینه های 
بالای شــرکت ها برای حضور در این نمایشــگاه و 
همچنین مشــکلات انصراف آنها توضیح داد: بنده 
برای این موارد مصداقی ندارم؛ نمایشگاه را هم خود 
شرکت های نمایشگاه برگزار کرده و سازمان در این 

بخش نقشی ندارد.
عضو هیأت رئیس سازمان در پاسخ به سوالی درباره 
برگزاری همزمان دو نمایشگاه الکامپ و تلکام گفت: 
برای برگزاری همزمان این دو رویداد تعامل کردیم 
اما مشکلاتی ایجاد شــد. تلاش خواهیم کرد تا در 
سال های آینده این دو نمایشگاه به صورت همزمان 
برگزار شوند.وی ابراز امیدواری کرد که امسال یکی از 
پرشکوه ترین الکامپ ها را برگزار شود؛ چون علی رغم 
مشــکلات این حوزه ناچار به زنده ماندن و تلاش 

کردن هستیم.

الکام تاکز، هسته اصلی نمایشگاه
رضا قربانــی، عضو هیأت مدیره نصــر تهران نیز با 
اشــاره به تفاوت های الکامپ امســال با سال های 
گذشــته گفت: الکامپ می خواهد تصویر درستی 
از امروز جامعه بدهــد، جدا از خوب یــا بد بودن، 
واقعــی بــودن تصویر مهم اســت که شــرایط را 
به همه ما نشــان می دهد. اینکه کــدام حوزه های 
ICT پررنگ تر شــده اند، کدام ها کم رنگ شــده یا 
 محــو شــده اند، همــه در آئینــه الکامــپ خود 

را نشان می دهد.
وی یکی از اتفاقات خوب این دوره از نمایشــگاه را 
حضور شرکت هایی دانست که در ۴ یا ۵ سال اخیر 
شکل گرفته و اکنون غرفه هایی با متراژ ۲۰۰ متر را 
در اختیار گرفته اند؛ از جمله این شرکت ها می توان به 

حضور پررنگ صرافی های رمز ارز اشاره کرد.
عضو هیأت مدیره نصر تهران ادامه داد: آخرین الکامپ 
چهار سال قبل برگزار شد. بدون شک با شرایط فعلی 
اقتصادی و سیاســی حاکم بر جامعه، تفاوت های 
زیادی با سال های گذشته خواهیم داشت. دیگر از 
هیاهوی استارت آپی چهار سال قبل خبری نیست. 
مسلماً شرکت های زیادی در این مدت متولد شده اند 

یا شکست خورده اند.
وی هسته اصلی این نمایشگاه را الکام تاکز یا همان 
استیج خواند و گفت: به دلیل مدیریت مصرف انرژی 
پذیرش ورود به نمایشگاه تا ساعت ۱۵ انجام می شود. 
در سالن های ۸ و ۹ دو اســتیج داریم که از ساعت 
۱۰:۳۰ تا ۱۵ عصر در هر چهار روز الکامپ، شــاهد 
برپایی رویدادهای مختلفی با حضور افراد تأثیرگذار 

در این حوزه هستیم.

با برگزاری همایــش معرفی »فرصت ها و ظرفیت 
های حضور در بازار هندوســتان« کــه امروز ۳۰ 
خردادماه در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
برگزار شــد، تمامی ظرفیت های موجود در بازار 
هندوستان برای حضور شرکت های ایرانی مورد 

بررسی قرار گرفت.
با توجه بــه اینکه ایــران و هنــد دارای اقتصاد 
مکمل یکدیگر هســتند، بســیاری از محورهای 
علم و فنــاوری می توانند در تبــادلات اقتصادی 
دانش بنیان به نتایج خوبی برسند. از اینرو همایش 
معرفی »فرصت هــا و ظرفیت های حضور در بازار 
هندوستان« برگزار شد تا نقاط مشترک همکاری 
میان دو کشــور و ظرفیت های موجــود در بازار 
کشــور هند و همچنین چالش هــای پیش روی 

 برای حضــور شــرکت های ایرانی در ایــن بازار 
بررسی شود.

هند یکی از کشــورهای مطرح در حوزه کارخانه 
داروی جهان است. ایران نیز در حوزه تولید دارو با 
استفاده از فناوری بالا یا »های تک« بسیار پیشرو 
بوده و قادر به صادرات محصولاتی در این حوزه به 
هند است. به همین دلیل این تعاملات بازار خوبی 

برای دانش بنیان های ایرانی ایجاد خواهد کرد.
ایران مطالعات متعددی را در مرکز تعاملات بین 
المللی علــم و فناوری معاونت علمــی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری انجام داده 
تا حوزه هایی که می توان با هند به عنوان شریک 

تجاری همکاری کرد را شناسایی کند.
تجهیزات پزشکی، ماشــین آلات و فناوری های 

وابسته، فناوری های زیستی، صنایع کشاورزی، 
حوزه های وابسته به سلامت، صنایع الکترونیک 
از جمله حوزه های مهمی هســتند که با توجه به 
ظرفیت های موجود در این حوزه ها، ایران می تواند 
به عنوان شریک تجاری هند در آن ها فعالیت کند.

همچنین ظرفیت های موجود در بندر چابهار نیز 
یکی دیگر از فرصت های موجود در کشــور است 
که در همکاری با هندوستان مورد توجه بوده و بر 
موضوع تولید مشترک در این بندر برای طرف های 

هندی و ایرانی بسیار تاکید شده است.
برهمین اساس پیشنهاد شده است تا شرکت های 
ایرانی با شــرکت های هنــدی در منطقه چابهار 
شرکت های مشترک تاسیس کنند و تجارت میان 

دو کشور با سرعت بیشتری به جریان بیفتد.

درایــن همایش یــک روزه مســوولانی از جمله 
سرپرست سازمان توسعه و تجارت، سفیر ایران در 
هند و سفیر هند در ایران به سخنرانی در خصوص 
ظرفیت های فعالیت شــرکت های ایرانی در بازار 

هندوستان پرداختند.
همچنین نماینــده کنفدراســیون صنایع هند، 
رئیس اتاق بازرگانی و صنایع PHD، رئیس مرکز 
تعاملات بین المللی علــم و فناوری، رئیس هیات 
مدیره صندوق ضمانت ایران، نماینده فدراسیون 
صادرات هند و مدیرکل شــبه قاره هند سازمان 
توسعه تجارت و رئیس هیات مدیره گروه هندوجا 
نیز از جمله مسوولانی هستند که دراین همایش به 
سخنرانی درخصوص نقاط مشترک همکاری ایران 

و هند پرداختند.

معاونت علمی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان 
ریاســت جمهــوری قصــد دارد شــرکت های 
دانش بنیــان ایرانی در حــوزه انــرژی را راهی 
 )۲۰۲۳ WETEX( نمایشــگاه انــرژی امــارات
کند. به گزارش معاونــت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاســت جمهوری، این معاونت برای 
حضور شــرکت های دانش بنیان در نمایشــگاه 
 آب، برق و انــرژی امارات همکاری و مشــارکت

 می کند.
نمایشــگاه بین المللی انرژی امارات متحده عربی 
بیش از چندین دهه اســت که فعال و همواره در 
حال توسعه اســت. بازار دبی با توجه به اطلاعات 
به روز و بالایی که دارد همیشه بازار بسیار خوبی 
برای تولید کنندگان داخلی و خارجی جهت ارائه 

محصول اســت و این امر کمک بسزایی به ارتقای 
 سطح کیفی نمایشــگاه آب، برق و انرژی امارات 

کرده است. 
از سوی دیگر کشــور امارات از لحاظ جغرافیای 
دارای همسایگان زیادی است که در حال مراودات 
اقتصادی هستند و بســیاری از تجار و بازرگانان 
به خاطر بالا بودن ســطح کیفیت نمایشگاه  های 
دبی  نســبت به منطقه برای بازدید و عقد قرارداد 
 و جلســات به نمایشــگاه بین المللی انرژی دبی 

مراجعه می کنند.
ایران نیز به عنوان یکی از همسایگان کشور امارات 
متحده عربی ایــن فرصت را غنیمت شــمرده تا 
با همکاری با شــرکت های دانــش بنیان در این 
عرصه حضــوری فعال داشــته باشــد. بر همین 

اســاس معاونت علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری نیز به عنوان متولی حوزه 
فعالیت های دانش محور در همکاری با شــرکت 
»راهیان ســفیر پارس گیتی« یک هیات علمی 
و تجاری را به این رویداد اعــزام خواهد کرد تا با 
حضور در پاویون جمهوری اسلامی ایران، گوشه 
 ای از دســت آوردهای ایران را در ایــن حوزه به 

نمایش بگذارند.
همچنین تلاش می شــود تا در ایــن رویداد که 
از تاریــخ ۲۴ الی ۲6 مهرماه برگزار می شــود، از 
تجربیات سایر کشورها و شر کت های بین المللی 
در حوزه آب، برق و انرژی اســتفاده شده تا بتوان 
مسیر توسعه فعالیت های دانش بنیان را هموارتر 

کرد.

 WETEX نمایشــگاه انرژی امارات که با عنوان
در ســطح جهان شــناخته می شــود، نشــان 
دهنده اشــتیاق بــرای حمایت از تــلاش های 
جهانی با هــدف افزایش اعتماد بــه انرژی های 
تجدیــد پذیر و پاک، دســتیابی به پایــداری در 
تمام جنبه های زیســت محیطــی، اجتماعی و 
 اقتصــادی و حمایــت از اســتراتژی انــرژی 

پاک ۲۰۵۰ است. 
اهدافی که به صورت جدی مورد توجه جمهوری 
اســلامی ایران نیز قرار گرفته و ستادهای متعدد 
تشــکیل شــده در معاونــت علمی، فنــاوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهــوری در این 
 راســتا گام برداشــته و برنامــه هــای متعددی 

در این رابطه دارند.

هفته آينده؛

نمایشگاه الکامپ با حضور ۴۸۰ شرکت و ۷۰مهمان خارجی برگزار می شود

ظرفیت ها و فرصت های فناور محور موجود در بازار هند بررسی شد

دانش بنیان های حوزه آب و انرژی عازم نمایشگاه امارات می شوند


